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Ocak ayında seçimli 30 odamızın
kongresinde 30 başkanımız seçilmişti.
Şubat ayında ise vites yükselttik ve 65

odamızın genel kurulunu gerçekleştirdik. Neredeyse
Ocak ayının 2 katını geçti. Yani iki ayda 95 odamızın
kongresini tamamlamış olduk. Kalan oda sayısı 56.
Hayırlısıyla onları da Mart ayı sonuna kadar
tamamlayacağız.

İstanbul teşkilatımızın değerli yöneticileri,
birliğimize bağlı odalarımızın üçte ikisinden fazlası
tamamlandı, yani çoğu gitti azı kaldı. Ancak bu
dönemde beni en çok mutlu eden şey, hiç bir genel
kurulda en ufak bir olay yaşanmamasıydı. En büyük
sevincim bu oldu. 

İstanbul esnaf ve sanatkarları, bugüne kadar
yapılan kongrelerdeki vakur tavırlarıyla başkanı,
yöneticisi, muhalefetiyle kolkola İstanbul’a yakışır bir
duruş sergilemiştir. Tüm teşkilatımızı ve esnaf
sanatkarımızı bu asil duruşlarından dolayı kutluyor
ve kendilerine teşekkür ediyorum. Türkiye genelinde
bir çok ilden medyaya yansıyan kongre arbedelerini
görüyoruz. İstanbul’da da geçmişte yaşanmıştı. Ama
artık bizim kongrelerimiz saygın, gerginlikten uzak,
sorunların ve hizmetin konuşulduğu platformlar
olarak faydalı toplantılar haline gelmiştir. Kongreler
birer yarış meydanıdır ve mutlaka eleştiriler, belli
sınırlarda tepkiler olacaktır. Ancak bunlar kürsüden,
demokratik düzeyi sarsmadan legal ölçüler içinde
olmalı, delege de aldığı hizmete ya da yeni adayların
vereceğini iddia ettiği hizmet taahhütlerine göre
oyunu kullanmalı. İşte İstanbul’daki kongrelerimiz
bu ölçüler içinde yapılmakta, hizmetinden memnun
kalınanlar yeniden seçilmekte, kalınmayanlarda ise
yeni başkanlar göreve getirilmekte.    

Ocak ve Şubat ayındaki 95 genel kurulda 95
odadan 84’ünde başkanlar değişmedi. 11 odada ise
yeni başkanlar göreve geldi. Demokratik ortamlarda
yapılan genel kurullarda tabii ki muhalefet olacak.
Bu bir hizmet yarışı. Esnaf sanatkarın yaşam
mücadelesi verdiği bir dönemde göreve talip olmak
doğrusu cesaret gerektiriyor. Çünkü esnafın
böylesine sıkıntılı olduğu bir dönemde yöneticilik,
başkanlık ateşten bir gömlek. Gerekli hizmetler ve
sonuçlar alınamazsa başkanlık eleştiri oklarının
yöneleceği bir makam haline gelmekte. Yine de
bunları göze alıp seçilen başkanlarımıza başarılar

diliyor, “Aramıza hoş geldiniz” diyorum.   
Eski başkanlarımızdan kendiliğinden ayrılanlar

olduğu gibi seçim kaybedip ayrılanlar oldu ve
yerlerine yeni başkanlar geldi. Aramıza yeni katılan
oda başkanları; Kağıthane şoförlerde Kemal Sarı,
kuyumcularda Norayr İşler, marangozlarda Yavuz
Karamürsel, Esenler Birleşik’te Şükrü Şahin,
Bayrampaşa minibüsçülerde Mecit Özkurt, Pendik
berberlerde Sadık Türker, fotoğrafçılarda Yılmaz
Süleymanoğlu, İstanbul terzilerde Ercan Karakoç,
Küçükçekmece Birleşik’de Mustafa Yorulmaz,
İstanbul konfeksiyoncularda Sinan Kaya ve İstanbul
emlakçılarda Nizameddin Aşa oldular. Tabii yeni
başkanlarımız da, kendi sektöründeki esnaf
sanatkarlarımız için yeni bir umut olacaklar. Taze kan
düşüncesi ile esnaf yeni başkanlar için sorunların
çözülmesi anlamında beklentiye girecekler. Bu
bakımdan yeni başkanlarımızın da hizmet ve
çalışma planlarını buna göre yaptıklarını umuyorum.
Benim her zaman söylediğim bir şey var; seçilmek
yetmiyor, önemli olan başkanlık makamlarının
hakkını verecek hizmetler sunmalı. Yeni
başkanlarımızda bir seçim mücadelesi verdiklerine
ve üyelerin kıymetli oylarına mazhar olduklarına
göre onlarda o cevher görülmüştür. Tekrar seçilen ve
aramıza yeni katılanlar olmak üzere tüm
başkanlarımıza yeni dönemde huzur içinde başarı
diliyorum. Seçimlerin teşkilatımıza hayırlar
getirmesini Allah’tan niyaz ediyorum.
Sağlıcakla kalın.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

SEÇİLMEK  
YETMEZ  
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KAPAK

DEVLET BAHÇELİ, 
ESNAF SOFRASINDA

MHP Genel Başkanı
Devlet Bahçeli,
İSTESOB’daki

toplantıda belediye başkan
adaylarını tanıttıktan sonra
basının soruları üzerine
Başbakan’ın 17 Aralık’tan beri
tansiyonu yüksek açıklamalar

yaptığını söyledi. Başbakan’ın
kendi çocuğu olmaması ile ilgili
bir soruya da “Başbakan
Müslüman bir şahsiyet. Ölümle
nikahın gününü Allah bilir”
dedi.

Devlet Bahçeli esnafın
yaşadığı sıkıntılar, AVM’ler ve

yasalar konusunda meclisteki 52
milletvekili ile esnafın yanında
olacakları sözünü verdi. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
da, esnafın en sıkıntılı dönemini
yaşadığını belirterek çıkan her
yeni yasanın da esnafa kepenk
kapamaya yönelttiğini söyledi.

Devlet Bahçeli ilk olarak Faik Yılmaz’ı makamında ziyaret etti ve burada esnafın 
son durumu hakkında bilgiler aldı.

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği’nin (İSTESOB) Bakırköy’deki birlik binasında kahvaltılı toplantıya 
katıldı. 
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Yılmaz, esnafın halini Devlet Bahçeli’ye anlattı

Beraberinde TBMM Başkan
Vekili Meral Akşener ile MHP’li
milletvekilleri Celal Adan, Murat
Başesgioğlu ve Atilla Kaya
olduğu halde İSTESOB’a gelen
Devlet Bahçeli esnaf sofrasında
Birlik Başkanı Faik Yılmaz’ı
dinledi. Yılmaz, sermayenin dev
market zincirlerinin sokak
aralarına kadar girerek esnafı
bitirmeye başladığını söyledi.
Yılmaz, bakkal, manav, kasap gibi
küçük esnafın artık dev market
zincirleri ve AVM’lerle rekabet
edecek halinin kalmadığını
kaydetti.

Esnafın bu sıkıntılarının yanı
sıra bir de ardı ardına çıkan yeni
yasalarla çaresiz kaldığını belirten
Yılmaz, 6331 sayılı yasanın erken
uygulamaya konulduğunu
belirtti. İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası’nın tehlikeli sınıfına
sokulan berber, kasap gibi esnafı
zora soktuğunu dile getiren
Yılmaz, “Yanında 1 kişi bile
çalıştıran berber ya da kasap
ayda 250-300 lira ödeyip
doktor ve güvenlik uzmanı olan
bir şirketle sözleşme yapmak
zorunda kalıyor. Esnafın bu
bedeli ödeyecek hali yok. Öyle
olunca da yanında çalıştırdığı
elemanı işten çıkarmak

İSTESOB Yönetim kurulu üyeleri ve bazı MHP’li milletvekilleri İSTESOB’un esnaf sofrasında bir araya geldi.

Bahçeli, İSTESOB anı defterini imzaladı ve esnaf hakkındaki görüşlerini aktardı.

Faik Yılmaz, Perakende Yasası konusunda  MHP’den destek istedi. Yılmaz,
yasanın esnaf adına ne kadar önemli olduğunu Devlet Bahçeli’ye anlattı.
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KAPAK
Bahçeli, “Ölümle nikahın gününü Allah bilir”

zorunda kalıyor. Yani yasa
işsizliğe yol açıyor. Esnafı tek
başına çalışmak zorunda
bırakıyor” dedi.   

Yasanın berberi “Tehlikeli”
sınıfa sokmasına da bir anlam

veremediklerini belirten Faik
Yılmaz, şöyle devam etti; “Bu
yasayla her berbere bir doktor
nasıl olacak. Yanında bir kişi
çalıştıran zaten 390 lira SGK
primini öderken zorlanıyor. Bir

de 250 lira iş sağlığı güvenliği
birimine ödeme yaparsa nasıl
eleman çalıştırsın. Mesela 390
liralık SGK prim yükü küçük
esnaf için bu yasayı
desteklemek amacıyla 200
liraya düşürülse. Hem yasa
uygulanır, hem de istihdam
daha da artar. Eğer yasa bu
şekliyle uygulanırsa esnaf bu
külfetten kurtulmak için
yanında çalıştırdığı elemanı
işten çıkaracak. O zamanda
yasa devletin istihdam
politikasına ters düşecek. O
bakımdan bir şeyi yaparken bir
başka şeyi yıkmamak gerekir.
Gelir seviyesi en düşük olan
berber esnafına aylık 200-250
lira külfet getirilmesini şimdilik
erken buluyoruz. Çünkü bir
berber, bir kasap Bağkur
primini ödeyemezken bu yük
esnafımızı sıkıntıya
sokacak.”

Faik Yılmaz, Devlet Bahçeli’ye el yapımı Hasan Paşa Çeşmesi maketi takdim etti.

Devlet Bahçeli İSTESOB’da yaptığı basın açıklamasında “Esnafın
yaşaması lazım” sözlerini kullandı ve esnafın toplumdaki yerini

vurgulayan açıklamalarda bulundu.
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Tatil günü ruhsatlarında 
sevindiren gelişme

Bakanlar Kurulu
Belediye Gelirler
Kanunu’nda yaptığı

değişiklikle, İlan Reklam Vergisi,
Eğlence Vergisi, İşgal Harcı, Tatil
Günlerinde Çalışma Ruhsat Harcı
gibi konularda fahiş bir artış
yapmıştı. Esnafın tepkisini alan
bu karar tekrar gözden
geçirildi ve makul bir fiyata
çekildi.

2013 yılı ve öncesinde
belediye meclislerince 50 lira
olarak belirlenen harcın 600
liraya yükseltilmesi esnaf
temsilcilerinin de tepkisini çekti.
Belirlenen fiyatın çok yüksek
olduğu yönündeki eleştiriler

karşılık buldu ve yeni bir
düzenlemeyle gidildi. Bakanlar
Kurulu yeni bir tarife belirledi ve
2464 sayılı Belediye Gelirleri
Kanunu’nda değişiklik
yapılmasını öngören kanun
teklifi de 17 Şubat 2014 tarihi
itibariyle Türkiye Büyük Millet
Meclisi’ne sunuldu.

ESNAFIN TEPKİSİYLE
YANLIŞTAN DÖNÜLDÜ

İşyeri Açma ve Çalışma
Ruhsatı olan mükelleflerin, 394
sayılı Hafta Tatili Hakkında
Kanun’a göre Tatil Günlerinde
Çalışma Ruhsatı için ödediği
ücrete yapılan zammı özellikle

esnaf camiasında ciddi
tartışmalara konu oldu. Bakanlar
Kurulu, 2013/5585 sayılı
Kararı’yla, vergi ve harç
tutarlarını Tatil Günlerinde
Çalışma Ruhsatı Harcı
büyükşehirlerde 100 TL’den 600
TL’ye çıkarmıştı. Her meslek
grubundan işyerleri,
büyüklüğüne bakılmaksızın aynı
fiyatı ödemesi özellikle esnaf
cephesinde çift standart olarak
yorumlanmıştı. 

18 Şubat 2014 tarihli ve
28917 sayılı Resmi Gazete’de
yayımlanan 5896 sayılı Bakanlar
Kurulu Kararı’na göre yeni
tarifeler şu şekilde oluştu.

2013 yılı ve öncesinde belediye meclislerince 50 lira olarak belirlenen harcın 600 
liraya yükseltilmesi esnaf temsilcilerinin de tepkisini çekti. Belirlenen fiyatın çok 
yüksek olduğu yönündeki eleştiriler karşılık buldu ve yeni bir düzenlemeyle gidildi.  

Bahçeli, “Ölümle nikahın gününü Allah bilir”

TATİL GÜNLERİNDE ÇALIŞMA RUHSATI HARCI
İşyerinin Alanı Belediye Grubu / Harcın Tutarı (TL)

1 2 3 4 5
Her tür işyeri için yıllık olarak

25 m2'ye kadar 65 23 22 21 20
26 - 100 m2 arası 130 45 40 35 30
101 - 250 m2 arası 260 80 70 60 50
251 - 500 m2 arası 400 135 120 105 90
501 m2 den yukarı 600 230 210 190 170

PAZAR GÜNÜ ÇALIŞAN ESNAFA MÜJDE!
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2014’ün Şubat ayı, esnaf
odası olağan genel
kurullarıyla ısındı. Birçok

esnaf odasında başkanlar yeni
dönemde de görevler alırken,
bayrak değişimleri de yaşandı.
Ocak ayındaki 30 kongrenin
ardından Şubat ayında da 65

odanın genel kurulu yapıldı ve 65
başkan daha mazbatasını alarak
göreve başladı. 

ÇATALCA ŞOFÖRLERDE
SACİT ŞIK

Çatalca Şoförler Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulunda Sacit Şık

üyelerinin tam desteğini alarak
4 yıl daha görev yapmak üzere
başkanlığa seçildi. Sacit Şık,
kongrede minibüsçü esnafının
yaşadığı sorunlara ışık tuttu ve yeni
dönemde de bu sorunların aşılması
için mücadele edeceklerinin
sözünü verdi. 

Odaların genel kurulları tüm hızıyla devam ediyor. Esnaf sanatkarlar
genel kurullarda önümüzdeki 4 yıllık dönem için başkanlarını seçiyor.
Esnaf sandıklara oy atarken aldığı ve alacağı hizmeti karşılaştırıyor.

İstanbul Bakkallar Esnaf Odası yönetimi tam kadro esnafının karşısına çıktı.

Şubat’ta 65 kongrede 65 başkan seçildi
ÇATALCA ŞOFÖRLER

SACİT ŞIK
TRİKOTAJCILAR

DURAN YALÇINKAYA
İSTANBUL BAKKALLAR

İSMAİL KESKİN
AVCILAR ŞOFÖRLER

KEMAL TÜRK
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TRİKOTAJCILARDA DURAN
YALÇINKAYA

Trikotajcılar Esnaf Odası’nın 1
Şubat’ta yapılan olağan genel kuru-
lunda başkanlığa Duran Yalçınkaya
yeniden seçildi. Bayrampaşa Semih
Erden Spor Salonu’nda gerçekleşen
kongrede divan başkanlığını İSTESOB
Başkan Faik Yılmaz üstlendi.
Yalçınkaya, teveccühlerinden dolayı
üyelerine teşekkür etti.

BAKKALLAR ODASINDA
İSMAİL KESKİN

Feshane Uluslararası Fuar Kongre
ve Kültür Merkezi ‘nde 2 Şubat  Pazar
günü yapılan Bakkallar Odası

Kongresi'nden İsmail Keskin’le
hizmete devam kararı çıktı. Bakkallar
Odası Başkanlığını yürütmekte olan
İsmail Keskin'le yola devam diyen
İstanbul bakkal esnafı, başkanlarına
duydukları güven ve kararlılığı
sandıkta da gösterdi. İki listenin yer
aldığı seçimlerde İsmail Keskin 333
oy alırken, Tacettin Akdağ 182 oy
alabildi.

AVCILAR ŞOFÖRLERDE
KEMAL TÜRK

Avcılar Şoförler Esnaf Odası
seçimli olağan genel kurulunda iki
aday yarıştı. Eski başkanlardan Tekin
Mete, Kemal Türk’e karşı adaylığını

koyarken, seçimin galibi yine Kemal
Türk oldu. Kullanılan oyun 347’sini
alan Kemal Türk yeniden başkan
seçilirken, rakibi Tekin Mete ise 290
oyda kaldı. Kongre sonunda
konuşan Türk, kendisini ikinci defa
başkanlığa layık gören kongre
üyelerine teşekkür etti.

ÇATALCA BİRLEŞİK ESNAF
ODASINDA CAFER DAĞ

Çatalca Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın 2 Şubat Pazar
günü gerçekleşen olağan genel
kurulunda seçimin galibi Cafer Dağ
oldu. İki adayın yer aldığı genel
kurulda Cafer Dağ, 335, Tuna Bilgen

Çatalca Birleşik Esnaf Odası Başkanı ve yönetimi kongreden esnafın güvenoyunu alarak ayrıldı.

Şubat’ta 65 kongrede 65 başkan seçildi
ÇATALCA BİRLEŞİK

CAFER DAĞ
KÜÇÜKÇEKMECE BİRLEŞİK

MUSTAFA YORULMAZ
PENDİK TERZİLER

SABAHATTİN SOYEL
DİŞ TEKNİSYENLERİ

MUHARREM DEĞERLİ
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ise 231 oy aldı. Cafer Dağ
konuşmasında kongre üyelerine
desteği için teşekkür etti ve
Çatalca’daki esnafın durumunu
iyileştirmek adına ellerinden geleni
yapacaklarını ifade etti. Çatalca
esnafının her zaman hizmetinde
olduğunu söyleyen Oda Başkanı
Cafer Dağ; bugüne kadar hem
Çatalca ilçesi hem de esnafları için
yaptıkları çalışmaların, yapacakları
çalışmaların teminatı olduğunu
vurguladı. Başkan Dağ; kongrede
esnafın verdiği güçten büyük bir
mutluluk duyduklarını sözlerine
eklerken şunları söyledi; “Ötekimiz
yoktur bizim. Ben Çatalca
esnafının tümünün başkanıyım.
Hepsinin haklarını, hukuklarını
korumaya da  devam edeceğim.
Yolumuza kaldığımız yerden
devam ediyoruz. Arkadaşlarımla
birlikte Çatalca esnafının
hizmetinde olacağız.” 

KÜÇÜKÇEKMECE ESNAF
ODASI'NDA MUSTAFA
YORULMAZ

Küçükçekmece Birleşik Esnaf
Odası’nda Erdoğan Uçan’ın görevi,
"Artık yeter" diyerek
bırakmasından sonra bayrağı teslim
alan isim Mustafa Yorulmaz
başkan seçildi. Tek listenin yer
aldığı kongre 2 Şubat Pazar günü
gerçekleşirken Erdoğan Uçan bir
veda konuşması yaptı. Yeni
dönemde görev alacak isimlere
başarılar dileyen Uçan, esnafa
bol kazanç diledi. Mustafa
Yorulmaz ise ağır bir sorumluluk
taşıdıklarını, verilen göreve layık
olabilmek için çaba
harcayacaklarını söyledi.

PENDİK TERZİLERDE
SABAHATTİN SOYEL

Pendik Terziler Esnaf ve
Sanatkarlar Esnaf Odası’nın 2

Şubat’ta gerçekleşen kongresinde
Sabahattin Soyel yeniden
başkanlığa seçildi. Sabahattin
Soyel, kongrede terzi esnafının
yaşadı sorunlara ilişkin yaptıkları
çalışmaları anlattı ve yeni dönemde
de bu kararlılıkla devam
edeceklerini belirtti.

DİŞ TEKNİSYENLERİNDE
MUHARREM DEĞERLİ

Diş Teknisyenleri Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulu 2 Şubat Pazar
günü İSTESOB birlik binasında
gerçekleşti. İki listenin yarıştığı
seçimler sonucu Muharrem
Değerli büyük farkla başkanlığa
yeniden seçildi. Muharrem Değerli
toplam oyun 109’nu alırken, diğer
aday Mehmet Yavuz Erpınar 20
oyda kaldı. Muharrem Değerli
sektörel sorunlarla baş edebilmek
için dayanışmaya ihtiyaç
duyduklarını söyledi.

MİLLİ PİYANGOCULAR
AHMET YAZICI

ALİBEYKÖY ŞOFÖRLER
ALİ RIZA YAVUZ

SAĞMALCILAR ŞOFÖRLER
MAHMUT HALHALLI

KARTAL BAKKALLAR
EROL DEMİRCİ

Milli Piyango Bayileri Esnaf Odası üyeleri 4 yıl daha kendilerine hizmet edecek isimleri belirlemek
için kongre yapılacak salonu doldurdu.
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MİLLİ PİYANGOCULARDA
AHMET YAZICI

İstanbul Milli Piyango Bayileri
Esnaf Odası’nın olağan genel
kurulundan sürpriz çıkmadı.
Beklenildiği gibi büyük farkla
seçimi kazanan Ahmet Yazıcı,
kongrede milli piyangocu esnafını
bekleyen büyük tehlike hakkında
uyardı. Yazıcı, Milli Piyango
İdaresi’nin özelleştirileceğini ve bu
özelleştirme nedeniyle büyük zarar-
lara uğrayabileceklerini belirtti.
Ahmet Yazıcı 264 oy alırken, rakibi
Tuncer Bozyel ancak 61 oy alabildi.

KARTAL BAKKALARDA
EROL DEMİRCİ 

Kartal Bakkallar Bayiler ve
Büfeciler Esnaf Odası olağan genel
kurulunda Başkan Erol Demirci,

4 yıl daha görev alabilmek için
üyelerden güvenoyu aldı. 2 Şubat
Pazar günü gerçekleşen kongrede
Divan’da Hasan Pehlivan ve Mahir
Ereke görev aldı. Erol Demirci
bölgesel sorunlardan bahsederken,
yeni dönemde yapacakları
projelerden bahsetti.

ALİBEYKÖY ŞOFÖRLERDE
ALİ RIZA YAVUZ

Ali Rıza Yavuz başkanlık için
Eyüp - Alibeyköy Şoförler Esnaf
Odası olağan genel kurulunda
4 yıl daha süre aldı. 2 Şubat
Pazar günü gerçekleşen kongrede
tek liste yer aldı. UKOME’de
görüşülmeyi bekleyen çok
ciddi sorunları olduğuna dikkat
çeken Yavuz, 2014 hedeflerini
anlattı. Özellikle minibüs

hatlarında yeni bir düzenlemeye
gidilmesini isteyen Yavuz,
İSTESOB’un önderliğinde ve diğer
motorize odalarla birlikte çözüm
üretmeye çalıştıklarını dile
getirdi.

SAĞMALCILAR
ŞOFÖRLERDE MAHMUT
HALHALLI

Bayrampaşa Sağmalcılar
Şoförler Esnaf Odası’nın 2 Şubat
Pazar günü gerçekleşen seçimli
olağan genel kurulundan
Mahmut Halhallı’yla yola devam
kararı çıktı. 

Mahmut Halhallı, yeniden
başkanlığa seçilirken, minibüsleri
bekleyen sorunlar hakkında
esnafını bilgilendirdi. UKOME ile
yapılan görüşmelerde şu ana

SEFAKÖY BAKKALLAR
SÜLEYMAN NAZLI

İSTANBUL KAMYONCULAR
CEMİL OK

KÜÇÜKÇEKMECE ŞOFÖRLER
MEHMET BEKİROĞLU

VİDEO PLAKÇILAR
BİROL ALDAM

Ali Rıza Yavuz, delegelere hitap ederek yeni dönemdeki hedeflerini anlattı. 
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kadar sonuç alamadıklarını ama
yeni dönemden UKOME’de daha
çetin mücadele edeceklerini
ifade etti.

SEFAKÖY BAKKALLARDA
SÜLEYMAN NAZLI

Olağan genel kurulunda
başkanlığını koruyan odalardan biri
de Küçükçekmece Sefaköy Bakkallar
Esnaf Odası oldu. Süleyman Nazlı
yeniden başkanlığa seçilirken,
önlerindeki 4 yılda yapmayı
planladıkları çalışmaları anlattı.
Süleyman Nazlı, kongre üyelerine
desteklerinden ötürü şükranlarını
sundu.

KAMYONCULAR ODASI’NDA
CEMİL OK

İstanbul Kamyoncular Odası’nın
olağan genel kurulu 2 Şubat Pazar
günü Beşiktaş Çarşıiçi’nde yapıldı.
Temel Çoruh ve Koray Öztürk
divanda görev alırken 4 yıl oda
başkanlığı yapacak isim Cemil Ok
oldu. Kongrede tek liste yer alırken
Cemil Ok, kamyoncu esnafının
yaşadığı sıkıntıları dile getirdi ve
çözüm yolları aradıklarını açıkladı.

KÜÇÜKÇEKMECE
ŞOFÖRLERDE MEHMET
BEKİROĞLU

Küçükçekmece Şoförler Esnaf

Odası seçimli olağan genel
kurulunda Mehmet Bekiroğlu
yeniden başkanlığa seçildi. Tek aday
olarak girdiği seçimde Mehmet
Bekiroğlu üyelerinden tam destek
alırken, esnafın sorunlarını çözmek
için daha çok çaba harcayacağının
sözünü verdi.

VİDEO PLAKÇILARDA 
BİROL ALDAM

Video Kasetçiler Esnaf Odası’nın
3 Şubat’ta Şehremini’de düzenlenen
kongresinde başkanlığa yeniden
Birol Aldam seçildi. Kongrede 4
yılda yapılan faaliyetler anlatılırken,
kayıt dışına yönelik çalışmalara

GÜNGÖREN BAKKALLAR 
KAMİL BULUT

GÜNGÖREN ŞOFÖRLER
OKTAY NUHOĞLU

BAYRAMPAŞA MİNİBÜSÇÜLER
MECİT ÖZKURT

KOCASİNAN ŞOFÖRLER
HALİT YILMAZ

Sefaköy Birleşik Esnaf Odası’nın olağan genel kurulu yoğun bir katılımla gerçekleşirken, 
birçok oda başkanı da kongreyi takip etti.
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Faik Yımaz, oda başkanlığından ayrıldığını açıklayan İdris Keskin’e
plaket takdim etti hizmetlerinden ötürü teşekkür etti.

geniş yer ayrıldı. Yeni dönemdeki
çalışma programında pratik ve
teorik eğitimlere ağırlık verileceği
açıklanırken, baş sorun kayıt dışı ile
mücadelede de mesafe
kaydedileceği öğrenildi.

GÜNGÖREN BAKKALLAR
KAMİL BULUT

Güngören Bakkallar Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
başkanlığa Kamil Bulut geldi. 5
Şubat Çarşamba günü gerçekleşen
kongrede, İdris Keskinci’den bay-
rağı devralan Bulut, bu görevi büyük
bir gururla yerine getireceğini
söyledi. İdris Keskinci ise bir veda

konuşması düzenledi ve esnafa
hayırlı bol kazançlar diledi.
Kongrede 25 yıllık bakkallara da
berat takdim edildi.

KOCASİNAN ŞOFÖRLERDE
HALİT YILMAZ

Kocasinan Bahçelievler Şoförler
Esnaf Odası’nın olağan genel
kurulunda başkanlığa bir kez daha
Halit Yılmaz seçildi. Kongre, 8 Şubat
Cumartesi günü üye esnafın yoğun
katılımıyla gerçekleşti. Kongrede
faaliyet raporları Halit Yılmaz
tarafından okundu. 

Yılmaz, çeşitli kurum ve
yöneticileri ile minibüslerin
sorunlarına ilişkin yaptığı
müzakereleri anlattı. Yılmaz,
özellikle UKOME’de yürütülen
görüşmelerin içeriği hakkında
bilgiler paylaştı.

GÜNGÖREN ŞOFÖRLERDE
OKTAY NUHOĞLU

Güngören Şoförler Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulu
Oktay Nuhoğlu’nun yeniden
başkanlığa gelmesiyle sonuçlandı.
8 Şubat Cumartesi düzenlenen
kongrede üyelerin desteğini alan
Nuhoğlu, 4 yılda yapılan
çalışmaları anlatarak, delegelere
desteklerinden ötürü teşekkür etti.

BAYRAMPAŞA
MİNİBÜSÇÜLERDE
MECİT ÖZKURT

Bayrampaşa Minibüsçüler Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
bir sürpriz yaşandı. Mehmet
Banzaroğlu, başkanlıktan
ayrıldığını ve görevine yönetim
kurulu üyesi olarak devam etmek
istediğini açıkladı. 8 Şubat

SEFAKÖY BİRLEŞİK
YUSUF AKGÜN

İSTANBUL DOKUMACILAR
AGÜL AKPINAR

İSTANBUL KIRTASİYECİLER
YAVUZ TEKÇE

İSTANBUL YUFKACILAR
AYHAN ÜNAL
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Cumartesi günü gerçekleşen
kongrede başkanlığa Mecit Özkurt
seçildi. Daha önce başkanvekilliği
yapan Özkurt, yeni dönemde
Bayrampaşalı minibüsçülerin
sorunlarını sırtlayan isim olacak.
Kongrede divan başkanlığı yapan
Faik Yılmaz, metro nedeniyle
Bayrampaşa’daki esnafın mağduri-
yet yaşadığını kaydetti. Yılmaz,
UKOME’de sorunların dile
getirildiğini ve çözümlerin ivedilikle
yerine getirilmesi için mücadele
ettiklerini belirtti.

SEFAKÖY BİRLEŞİK ESNAF
ODASI’NDA YUSUF AKGÜN

Sefaköy Birleşik Esnaf Odası’nın
9 Şubat Pazar günü Radisson Blue
Otel’de gerçekleşen kongresinde
Yusuf Akgün’le devam kararı çıktı.

Akgün’ün tek liste olarak girdiği
seçimlerde üyelerden 4 yıl için daha
görev izni alındı. Akgün, birleşik
odaların esnafıyla daha kolay
iletişime geçebildiğini ve sorunların
çözümünde daha etkin rol
alabildiğini dile getirdi. Kongrede
konuşan bazı üyeler, esnafın kredi
konusunda desteğe ihtiyaç
duyduğunu ifade etti.

DOKUMACILARDA
AGÜL AKPINAR

İstanbul Dokumacılar Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulu
vedaların gerçekleştiği, duygusal
anların yaşandığı bir başka kongre
oldu. 9 Şubat Pazar günü yapılan
seçimleri Agül Akpınar kazandı.
Eski başkan Sadettin Olpak, kısa bir
süre önce başkanlığı bırakmıştı.

Kararını ve nedenleri bir kez daha
delegelerin önünde açıklayan Olpak,
üyelerden helallik istedi. Bugüne
kadar yaptığı projeleri paylaşan
Olpak, bundan sonra da istenildiğin-
de yardıma koşacağını söyledi.
Olpak, Çin mallarına fon konulması
ve leasing konularında atılan
adımları da anlattı. Akpınar ise odayı
daha iyi yerlere taşımak için elinden
geleni yapacağının sözünü verdi.

KIRTASİYECİLERDE
YAVUZ TEKÇE

İstanbul Defter ve Kırtasiyeciler
Esnaf Odası’nın olağan genel kurulu
İSTESOB birlik binasında 9 Şubat
Pazar günü yapıldı. Kongrede Yavuz
Tekçe tek liste olarak yer aldı ve 4 yıl
daha görev alabilmek için
delegelerin desteğini istedi. Tekçe,
oda bünyesinde bir şirket
kurulacağını ve bu vasıtayla esnafın
çok daha ucuza mal temin
edilebileceğini duyurdu. Öte
yandan Tekçe, esnaf odasını merkezi
bir noktaya taşıyarak daha kolay
ulaşılabilir hale getirmek
istediklerini de ifade etti.

YUFKACILAR ESNAF
ODASI’NDA AYHAN ÜNAL

İstanbul Yufkacılar ve Kadayıfçılar
Esnaf Odası’nda olağan genel kurul
heyecanı yaşandı. Ayhan Ünal’ın
tek liste olarak yer aldığı seçimlerde,
4 yıl için daha delegelerin desteğini

DOLAYOBA ŞOFÖRLER
NİYAZİ AKYÜZ

İSTANBUL GÖMLEKÇİLER
ABDULLAH YAŞAR

ARNAVUTKÖY ŞOFÖRLER
ENGİN TÜRKMEN

KAĞITHANE BERBERLER
AYCAN ERDEM

Mehmet Banzaroğlu, Bayrampaşa Minibüsçüler Esnaf Odası’nın yeni
yönetiminde yönetim kurulu üyesi olarak yer alacak.
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Emekliğe ayrıldığını açıklayan isimlerden biri de Sadettin Olpak oldu. Olpak, halefi Agül Akpınar’la 
birlikte Faik Yılmaz’ın plaketini kabul etti.

aldı. 9 Şubat’ta gerçekleşen
kongrede Ayhan Ünal, küçük esnaf
olarak büyük işletmelere karşı
verdikleri mücadeleyi anlattı. Ayhan
Ünal, işyeri onay belgesi için istenen
ruhsat şartının da kendi girişimleri
sayesinde 2013 yılı içerisinde
kaldırıldığını hatırlattı.

DOLAYOBA
OTOMOBİLCİLERDE
NİYAZİ AKYÜZ

Dolayoba Şoförler Esnaf
Odası’nda olağan genel kurulu
Niyazi Akyüz’ün üyelerinden aldığı
güvenoyu ile neticelendi. Esnaf
odasının kongresi 9 Şubat tarihinde
Fikret Çelik’in divan başkanlığında

yapıldı. Kongrede minibüsçü
esnafının sorunları geniş yer tuttu.
Raylı sistemin, motorize esnafına
verdiği zararın asgariye indirilmesi
için çalışma yürütüldüğü açıklandı.

GÖMLEKÇİLERDE
ABDULLAH YAŞAR

İstanbul Gömlekçi İç Çamaşırcı ve
Ütücü Sanatkarlar Esnaf Odası
olağan genel kurulunda tek liste
vardı ve seçimler Abdullah Yaşar’ın
başkanlığa yeniden seçilmesiyle
sonuçlandı. Vefa Lisesi’nde 9 Şubat
günü yapılan kongrede divanda
İSTESOB Başkan Vekili Mustafa
Uzun ve Av. Kemal Ferlengez
görev aldı. Abdullah Yaşar, geçen

4 yılda sektörel sorunlarla nasıl
boğuştuklarını ve önlerindeki
4 yılda neler yapacaklarını anlattı.

ARNAVUTKÖY
OTOMOBİLCİLERDE
ENGİN TÜRKMEN

Arnavutköy Şoförler Esnaf Odası
olağan genel kurulu Engin
Türkmen’in başkanlığa bir kez daha
seçilmesiyle sonuçlandı. Genel kurul
9 Şubat’ta Cafer Dağ‘ın divan başkan-
lığında yapıldı. Engin Türkmen,
minibüslerin çığ gibi büyüyen
sorunları karşısında mücadele
etmekten kaçmayacaklarını söyledi.
Türkmen, UKOME ile yapılan
görüşmelerden sonuç alınması için

HALKALI ŞOFÖRLER
İBRAHİM YILMAZ

İSTANBUL TUHAFİYECİLER
TAHİR ÖZER

TOKATKÖY ŞOFÖRLER
BAHATTİN KARADURMUŞ

İŞKEMBE ÇORBACILARI
FEVZİ ULUCEVİZ
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önümüzdeki günlerde iyi haberler
duymayı beklediklerini dile getirdi.

KAĞITHANE BERBERLERDE
AYCAN ERDEM

Kağıthane Berberler ve Kuaförler
Esnaf ve Sanatkarlar Odası’nın
9 Şubat’ta düzenlenen genel kurulu
Aycan Erdem’e bir kez daha 4 yıl
için görev verildi. Olağan genel
kurulun divanında İSTESOB yönetim
kurulu üyeleri Şükrü Akyüz ve Aziz
Şentürk görev yaptı. Aycan Erdem,
üyelerinin güveni karşısında mutlu
olduğunu ifade ederken, yeni
dönemde sorunlara dört kolla
sarılacaklarını ifade etti.

HALKALI ŞOFÖRLERDE
İBRAHİM YILMAZ

Halkalı Şoförler Esnaf Odası

olağan genel kurulunda İbrahim
Yılmaz başkanlığında yola devam
kararı çıktı. 9 Şubat’ta gerçekleşen
kongrede konuşan Başkan İbrahim
Yılmaz, yaşanan sıkıntıların
giderilmesi için birlikte hareket
edilmesi gerektiğini belirtti.
İbrahim Yılmaz, esnaf için UKOME’de
büyük mücadeleler verdiklerinin
altını çizdi.

TUHAFİYECİLERDE
TAHİR ÖZER

Tahir Özer, İstanbul Tuhafiyeci
Manifaturacı ve Hazır Giyim Satanlar
Esnaf Odası’nın genel kurulundan
üyelerinin tam  desteği ile çıktı. Tahir
Özer, kongre üyelerine ilgi ve
desteklerinden ötürü teşekkür etti.
Özer, mesleki sorunların her gün
yeni aşama kaydettiğini ve

dayanışma içinde olunması
çağrısında bulundu.

TOKATKÖY MOTORLU
TAŞITLARDA BAHATTİN
KARADURMUŞ

Tokatköy Motorlu Taşıt Sahipleri
ve Şoförler Esnaf Odası genel
kuruluna gelen delegeler Bahattin
Karadurmuş’a olan desteklerini
gösterdi. Karadurmuş 4 yıl içinde
neler yapıldığını paylaşırken yeni
dönemde de motorize esnafını zor
günler beklediğine işaret etti. Esnaf
odasının kongresi 10 Şubat
Pazartesi günü yapıldı.

İŞKEMBE ÇORBACILARINDA
FEVZİ ULUCEVİZ

İşkembe Çorbacıları Sakatatçılar
Kokoreççiler ve Tavuk Satıcıları Esnaf

MALTEPE BİRLEŞİK
YUNUS ERDEL

PENDİK BERBERLER
SADIK TÜRKER

SULTANBEYLİ MOTOR. TAŞ.
RAHMİ ŞEKER

ÜMRANİYE MİNİBÜSÇÜLER
YILMAZ KELEŞ

Duygulu anlar yaşadığı gözlenen Sabri Ateş, delegelerin alkışları arasında veda konuşmasını yaptı.
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Esnaf kongrelerde odalardan taleplerini de dile getirme fırsatı buldu.

Odası’nın olağan genel kuruluna
katılan delegeler başkanları Fevzi
Uluceviz’e sahip çıktı ve 4 yıl için
daha görev verdi. 11 Şubat Salı günü
İSTESOB Birlik binasında gerçekle-
şen kongrenin divan başkanlığını
İSTESOB Yönetim Kurulu Üyesi
Yaşar Hangün üstlendi.

MALTEPE ESNAFI YİNE
YUNUS ERDEL’İ SEÇTİ

Maltepe Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nın seçimli olağan genel
kurulunda üç liste yarıştı. Yarışın
galibi Yunus Erdel oldu. Büyük bir
farka imza atan Yunus Erdel, kongre
üyelerinin desteği sayesinde daha
iyi işlere imza atacaklarını belirtti. 11
Şubat Salı günü düzenlenen seçim
sonucu Yunus Erdel 367 oyla
yeniden başkanlığa seçilirken, diğer

adaylar Ufuk Bülbül 162, Erdal Can
ise 56 oyda kaldı.

SADIK TÜRKER PENDİK
BERBERLER ODASI’NIN
BAŞKANI OLDU

Pendik Erkek ve Kadın Berberler
Esnaf Odası’nın olağan genel
kurulunda görev değişikliği yaşandı.
24 yıldır esnaf odası başkanlığı
yapmakta olan Salih Karadağ ile
Sadık Türker arasında geçen
seçimin galibi Sadık Türker oldu.
Kongre sonucunda Sadık Türker 238
oy alırken, Salih Karadağ’ın listesi
164 oyda kaldı.

SULTANBEYLİ MOTORLU
TAŞIYICILARDA RAHMİ ŞEKER 

Sultanbeyli Motorlu Taşıyıcılar ve
Şoförler Esnaf Odası’nın olağan

genel kurulundan yüzü gülerek
ayrılan isim bir kez daha Rahmi
Şeker oldu. 11 Şubat Pazar günü
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın divan
başkanlığında yapılan genel kurulda
2 liste yarıştı. Rahmi Şeker geçerli
oyların 167’sini alarak başkanlığa
seçilirken, diğer aday Serdar
Şahinoğlu 142 oy alabildi.

ÜMRANİYE
MİNİBÜSÇÜLERDE
YILMAZ KELEŞ

Yılmaz Keleş, Ümraniye
Minibüsçüler Esnaf Odası’nın olağan
genel kurulunun desteğiyle
başkanlığa yeniden seçildi. 12 Şubat
Çarşamba günü Hekimbaşı Sosyal
Tesisleri’nde gerçekleşen genel
kurulda Keleş, tek liste olarak yer
aldı. Esnafın hakkını her platformda

FOTO SANATKARLARI
YILMAZ SÜLEYMANOĞLU

KAĞITHANE BAKKALLAR
YILMAZ KAYA

BAĞCILAR BAKKALLAR
RIZA ERTÜRK

SERVİS İŞLETMECİLERİ
HAMZA ÖZTÜRK



savunduklarını ve bundan sonra da
savunacaklarını söyleyen Keleş,
güvenlerinden dolayı üyelerine
teşekkür etti.

FOTO SANATKARLARDA
YILMAZ SÜLEYMANOĞLU

İstanbul Profesyonel Foto
Sanatkarları Esnaf Odası’nın olağan
genel kurulu 12 Şubat Çarşamba
günü İSTESOB’un birlik binasında
yapıldı. Eski başkan Saffet Kayhan
bir daha aday olmayacağını
açıklarken, seçime tek liste olarak
giren Yılmaz Süleymanoğlu
üyelerin desteğini alarak başkanlığa
seçildi. Foto sanatkarlarının kamu
kurumlarının başlattığı foto-kabin
uygulamasından dolayı oldukça
mağdur duruma düştükleri dile
getirildi.

KAĞITHANE BAKKALLARDA
YILMAZ KAYA

Kağıthane Perakendeci Bakkallar
Bayiler ve Büfeciler Esnaf Odası

olağan genel kurulu Yılmaz
Kaya’nın yeniden başkanlığa
seçilmesiyle tamamlandı.
12 Şubat Çarşamba günü yapılan
genel kurulda Divan Başkanlığı’nı
İSTESOB Başkan Vekili Mustafa
Uzun üstlendi. Yılmaz Kaya,
esnafın hipermarket ve
AVM’lere karşı mücadelesinde
daha kararlı adımlar atacaklarını
söyledi.

BAĞCILAR BAKKALLARDA
RIZA ERTÜRK

Bağcılar Bakkallar ve Bayiler
Odası’nın olağan genel kurulunda
tek liste yer aldı ve seçimler
sonucunda Rıza Ertük yeniden
başkanlığa seçildi. 15 Şubat
Cumartesi günü gerçekleşen
kongrede perakende yasasına
ilişkin görüşler de gündeme
geldi. Bakkallar, perakende
yasasının bir an önce çıkması
gerektiği şeklinde görüş
belirttiler.

SERVİS İŞLETMECİLERİ
HAMZA ÖZTÜRK’TEN
VAZGEÇMEDİ

İstanbul Servis Aracı İşletmeciler
Esnaf Odası’nın 16 Şubat Pazar günü
Buran Felek Voleybol Salonu’nda
gerçekleşen kongresinde dört liste
yarıştı. Hamza Öztürk’ün listesi
1636 oy ile güven tazelerken, en
yakın listeye 1000 oy civarı fark attı.
Kongrede plaka tahdidi konusu
geniş yer tutarken, Öztürk bu
zamana kadar yaptıkları çalışmaları
anlattı. Plaka tahdidi için eylemler
düzenlediklerini ve davalarına sahip
çıktıklarını söyleyen Öztürk, yeni
dönemlerinde de bu taleplerinin
peşinde olacaklarını belirtti. Öztürk,
kongre üyelerinin güçlü desteği
karşısında çok mutlu olduğunu ifade
etti ve güvenlerinden dolayı
teşekkür etti.

İSTANBUL TERZİLERE YENİ
BAŞKAN ERCAN KARAKOÇ

İstanbul Kadın ve Erkek Terziler

İSTANBUL TERZİLER
ERCAN KARAKOÇ

PENDİK MİNİBÜSÇÜLER
VEHBİ BAYRAKTAR

İSTANBUL MOBİLYACILAR
KEMAL GÜREL

DÜĞÜN SALONU İŞLET.
ÜMİT YAŞAR DEMİR

İstanbul Kongre Merkezi; İstanbullu berberleri ağırladı. Büyük bir katılımın yaşandığı kongrede esnaf 
“Ucuzculardan dert yandı.”
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Esnaf Sanatkarlar Odası’nın 16 Şubat
Pazar günü yapılan olağan genel
kurulunda görev değişikliği yaşandı.
4 ismin yarıştığı seçimlerden gülerek
ayrılan Ercan Karakoç oldu. Karakoç
başkanlığı üyelerden aldığı 77 oyla
perçinlerken, Ziya Gültekin ve Ali
Kılınç 66 oy, Sadi Nayır ise 46 oy
alabildi. Yeni başkan Ercan Karakoç,
esnaf odasının taze bir kana ihtiyaç
duyduğunu söylerken, yeni dönem
için umutlu konuştu.

PENDİK OTOMOBİLCİLERDE
VEHBİ BAYRAKTAR

Pendik Minibüs Kamyon
Kamyonet Otobüs Otomobil ve
Şoförler Esnaf Odası’nın olağan
genel kurulunda Vehbi Bayraktar
4 yıl daha hizmet için üyelerinin
desteğini aldı. Bayraktar, UKOME’de
yapılan görüşmeler hakkında
esnafını bilgilendirirken, esnafın

lehine sonuç alabilmek için elinden
geleni yaptıklarını söyledi.

MOBİLYACI DÖŞEMECİLERDE
AHİ BABA KEMAL GÜREL

İstanbul Mobilyacı Döşemeciler
Esnaf Odası’nın olağan genel kurulu
19 Şubat Çarşamba günü Fatih
Zübeyde Hanım Kültür Merkezi’nde
gerçekleşti. Seçimde tek liste yer
alırken, Yılın Ahi Babası unvanını taşı-
yan Kemal Gürel başkanlığa yeni-
den seçildi. Kemal Gürel, kongrede
yaptığı konuşmada usta sanatkar
sayısındaki azalmaya dikkat çekti.

DÜĞÜN SALONU
İŞLETMECİLERİNDE ÜMİT
YAŞAR DEMİR

İstanbul Toplantı ve Düğün
Salonu İşletmecileri Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulu Ümit Yaşar
Demir’in yeniden başkanlığa

seçilmesiyle noktalandı. 19 Şubat
Çarşamba günü gerçekleşen
kongrede Ümit Yaşar Demir tek liste
olarak yer aldı. Kongrede düğün
salonlarının eğlence yerleri
kapsamına alınmasından doğan
sıkıntılar dile getirildi.

OTO SANATKARLARDA
MUSTAFA KESKİN

İSTESOB Başkan Vekili Mustafa
Keskin, Oto Sanatkarlar Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
üyelerinin güven oyunu alarak
yeniden başkanlığa seçildi. Oto
Sanatkarlar Esnaf Odası’nın 19
Şubat Çarşamba günü olağan genel
kurulunda tek liste yer aldı. 4 yıl
içinde yaptıkları çalışmaları anlatan
Keskin, yeni dönem içinde
yapacakları faaliyetleri paylaştı.
Kongrede esnaf da söz alarak,
sorunlarını dile getirdi.

OTO SANATKARLARI
MUSTAFA KESKİN

ÜMRANİYE BAKKALLAR 
RESUL TAŞÇI

İSTANBUL GAZOZCULAR
AHMET TURAN AKKAYA

BAĞCILAR MİNİBÜSÇÜLER
MUSTAFA NUHOĞLU

Servis İşletmecileri Esnaf Odası’nın Burhan Felek Spor Salonu’nda gerçekleşen kongresinde plaka tahdidine
ilişkin talepler damgasını vurdu. Esnaf, plaka tahdidi konusunun çözüme kavuşturulmasını istedi.
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ÜMRANİYE BAKKALLARDA
RESUL TAŞÇI

Ümraniye Bakkallar Odası’nın
olağan genel kurulunda
başkanlığa yeniden Resul Taşçı
seçildi. İSTESOB tarafından
gerçekleştirilen “Yılın Esnaf
Odası Başkanları” anketinde de
2. sıra da yer alan Taşçı, üyelerinden
aldığı destekle bu başarısını
perçinledi. 19 Şubat Çarşamba
günü gerçekleşen kongrede
Divan’da Mustafa Uzun ve Aziz
Şentürk görev aldı.

GAZOZCULARDA AHMET
TURAN AKKAYA

İstanbul Gazoz Su Şerbet Boza
Turşu ve Sirke İmal Edenler ve
Satanlar Esnaf Odası’nın olağan
genel kurulunda tek liste vardı ve
başkanlığa yeniden Ahmet Turan
Akkaya seçildi. Akkaya, hangi

şartlarda ayakta durduklarını
aktarırken, su fiyatlarına ilişkin
yeni dönemde çalışma
yürüteceklerini açıkladı.
Kongre 22 Şubat Cumartesi günü
Erzincan Kültür ve Eğitim
Merkezi’nde yapıldı.

BAĞCILAR MİNİBÜSLERDE
MUSTAFA NUHOĞLU

Bağcılar Kamyon Kamyonet
Otobüs Minibüs ve Şoförler Esnaf
Odası’nın 22 Şubat Cumartesi günü
yapılan kongresinde Mustafa
Nuhoğlu başkanlığa seçildi.
Genel kurul divanında Mustafa
Keskin ve Cafer Dağ görev aldı.
Nuhoğlu, 4 yıl içinde neler
yapıldığını paylaşırken yeni
dönemde de minibüsçü esnafının
sorunlarının hallolması için
mücadele vereceklerini
söyledi. 

MERMERCİLERDE
MEHMET AYDIN

İstanbul Mermerciler ve Granit
İşletmecileri Esnaf Odası’nın 22
Şubat Cumartesi günü gerçekleşen
olağan genel kurulunda Mehmet
Aydın başkanlığa yeniden seçildi.
Tek listenin yer aldığı genel kurulda
mermerciler, yeni sanayi siteleri
kurulması taleplerini yüksek sesle
dile getirildiler.

İSTANBUL BERBERLERDE
REKOR OYLA ŞÜKRÜ AKYÜZ

İstanbul Erkek Berberleri Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulu 23
Şubat Pazar günü İstanbul Kongre
Merkezi’nde gerçekleşti. Kongrede
1719 delege oy kullanırken Şükrü
Akyüz 1403, Murat Biçer 316 oy
aldı. Üyelerinin büyük bir
desteğiyle tekrar başkanlığa
seçilen Akyüz, yönetimlerine olan
güven karşısında mücadele
kararlıklarının artacağını vurguladı.

ÜMRANİYE MOTORLU
TAŞITLARDA NEZİH MERT

Ümraniye Motorlu Taşıt Sahipleri
ve Şoförler Esnaf Odası’nın seçimli
olağan genel kurulunda Nezih Mert
ve yönetimi 4 yıl için daha üyelerinin
desteğini aldı. Nezih Mert 4 yılda
yaptıkları çalışmaları paylaşırken,
yeni dönemde de motorize esnafı
adına büyük bir mücadele
vereceklerini söyledi.

MERMERCİLER
MEHMET AYDIN

İSTANBUL BERBERLER
ŞÜKRÜ AKYÜZ

ÜMRANİYE MOTO. TAŞ.
NEZİH MERT

ÇİÇEKÇİLER
SUNAY ÇALIŞIR

Hamza Öztürk, plaka tahdidi ve korsan yasasına karşı yaptıklarını anlattı
ve yeni dönemde de aynı etkinliği göstereceklerinin sözünü verdi.
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ÇİÇEKÇİLERDE SUNAY
ÇALIŞIR

Çiçekçiler Esnaf Odası’nın olağan
genel kurulunda başkanlığa Sunay
Çalışır seçildi. 23 Şubat Pazar günü
düzenlenen kongrede esnaf,
özellikle internet üzerinden çiçek
satışı yapılmasına olan tepkisini dile
getirdi.

İSTANBUL BÜFECİLERDE
MUSTAFA ŞİMŞEK 

İstanbul Deniz Kara Büfecileri ve
Müstahdemleri Esnaf Odası’nın

olağan genel kurulu Mustafa
Şimşek’in yeniden başkanlığa
seçilmesiyle sonuçlandı. 23 Şubat
Pazar günü gerçekleşen kongrede
esnafın genel sorunları da gündeme
getirildi. Esnafın sorunlarına ilişkin
4 yıl içinde verilen mücadeleler
faaliyet raporunda yer aldı.

KONFEKSİYONCU
TERZİLERDE YENİ BAŞKAN
SİNAN KAYA

İstanbul Erkek Kadın
Konfeksiyoncu Terziler Esnaf ve

Sanatkarlar Odası’nın olağan genel
kurulu oldukça çekişmeli geçti.
3 adayın yarıştığı seçimlerde Sinan
Kaya 788 oyla başkanlığa seçildi.
Ahmet Mert 79 oy alırken, eski
Başkan Niyazi Karakahya 64
oyda kaldı. Sinan Kaya, esnaf için
elinden geleni yapacaklarının
sözünü verdi.

BÜYÜK FARKLI KÜÇÜKKÖY
BİRLEŞİK ESNAFIN BAŞKANI
ERKAN KAYA

Erkan Kaya büyük oy farkıyla

İSTANBUL BÜFECİLER
MUSTAFA ŞİMŞEK

KONFEKSİYONCU TERZİLER
SİNAN KAYA

KÜÇÜKKÖY BİRLEŞİK
ERKAN KAYA

KÜÇÜKKÖY MARANGOZLAR
ZİYA ÖZEL

İstanbul Berberler Esnaf Odası’nın kongresine katılan İBB Başkanı Kadir Topbaş’a, Faik Yılmaz ve 
Şükrü Akyüz tarafından antika değerindeki manuel bir traş makinesi hediye edildi. 



yeniden Küçükköy Esnaf
Sanatkarlar Odası başkanlığına
seçildi. 23 Şubat Pazar günü yapılan
genel kurulda Erkan Kaya 1130 oy
alırken,  Engin Kırmaç 384 oy ala-
bildi. Erkan Kaya, kongre üyelerinin
verdiği destek için teşekkür etti.
Genel Kurul Divanı’nda Mustafa
Uzun ve Ahmet Yazıcı görev aldı.

KÜÇÜKKÖY
MARANGOZLARDA
ZİYA ÖZEL

Küçükköy Marangoz Mobilyacı
ve Bilimum Ağaç İşleri Esnaf
Odası’nın genel kuruluna katılan
delegeler 4 yıl daha görev yapacak
isimleri belirledi. Kongreden Ziya
Özel ile göreve devam kararı
çıkarken Özel, verilen destek için
teşekkür etti. Genel kurul 23 Şubat
Pazar günü gerçekleşti.

MOBİLYA
DOĞRAMACILARDA
ÖMER ÖZDEMİRKAN

İstanbul Mobilya Doğrama İmalci
Sanatkarları Esnaf Odası olan genel
kurulunu 23 Şubat Pazar günü
İSTESOB toplantı salonunda gerçek-
leştirdi. Tek listenin yer aldığı genel
kurulda başkanlığa Ömer
Özdemirkan seçildi. Özdemirkan,
mesleklerinin genel sıkıntıları
hakkında esnafı bilgilendirdi ve bu
sorunlarla ilgili yaptıkları çalışmaları
anlattı.

GÜZELLİK UZMANLARINDA
AYŞE KURTÖNAL

İstanbul Güzellik Uzmanları
Güzellik Salonu İşletmecileri Kalıcı
Makyaj ve Dövmeciler Esnaf ve
Sanatkarlar Odası genel kurunda
Ayşe Kurtönal ve yönetimi 4 yıl

görev almak için delegelerin tam
desteğini aldı. Kurtönal, güzellik
uzmanlarının yaşadığı sorunlara
ilişkin tüm çevrelerde mücadelele-
rini sürdüklerini söyledi.

TEKEL BAYİLERİNDE
FERİHAN KARASU

İstanbul Tekel Gazete Bayileri ve
Kuru Kahveciler Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulu Ferihan
Karasu'nun başkanlığa seçilmesiyle
sonuçlandı. 23 Şubat Pazar günü
gerçekleşen kongrede esnafın genel
sorunları da gündeme getirildi.
Esnafın sorunlarına ilişkin 4 yıl içinde
verilen mücadeleler faaliyet
raporunda yer aldı.

SULTANBEYLİ ESNAFI
ÖMER ERDOĞAN DEDİ

Sultanbeyli Birleşik Esnaf

MOBİLYA DOĞRAMACILAR
ÖMER ÖZDEMİRKAN

GÜZELLİK UZMANLARI
AYŞE KURTÖNAL

İSTANBUL TEKEL BAYİLERİ
FERİHAN KARASU

SULTANBEYLİ BİRLEŞİK
ÖMER ERDOĞAN

Güzellik Uzmanları Esnaf Odası Başkanı Ayşe Kurtönal ve yönetimi, yeni dönem için kolları sıvadı.
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Odası’nın olağan genel kurulu
25 Şubat Salı günü gerçekleşti.
Rakipsiz olarak kongreye giden
Ömer Erdoğan üyelerinin
desteğiyle başkanlığa yeniden
seçildi. Kongrede esnafın durumu da
gündemde yerini aldı. Esnaf
odasının 4 yıllık süre zarfında
yaptığı çalışmalar delegelerle
paylaşıldı.

EMLAKÇILARDA YENİ İSİM
NİZAMEDDİN AŞA

İstanbul Emlak Komisyoncuları ve
Danışmanları Esnaf Odası’nın
26 Şubat Çarşamba günü yapılan
olağan genel kurulunda tarihi bir an
yaşandı. Odanın 26 yıldır
başkanlığını yapan Sabri Ateş bir
daha aday olmayacağını açıkladı.
Seçimde iki liste yarışırken, seçimi
229 oyla Nizameddin Aşa kazandı.
Diğer aday Şükrü Demirbaş ise 84
oyda kaldı. Sabri Ateş veda
konuşması yaparken gözyaşlarına
hakim olamadı. Gençlerin önünü
açmaya kararlı olduğunu belirten
Ateş, üyelerle karşılıklı helalleşti ve
bu yolda kendisine sonsuz destek
veren eşine teşekkür etti. Kongrede
Divan Başkanlığı yapan Faik Yılmaz
da hizmetlerinden ötürü Sabri Ateş’e
bir plaket takdim etti.

ÇORAPÇILARDA
HIFZI KEKEÇ

İstanbul Çorap İmalatçıları ve

Formacılar Esnaf Odası olağan genel
kurulunu 26 Şubat Çarşamba günü
Bayrampaşa Şükran Düğün
Sarayı’nda yaptı. Tek listenin yer
aldığı kongrede Hıfzı Kekeç
yeniden başkanlığa seçildi.
Kongrede esnafın genel problemleri
de dile getirildi.

ALİBEYKÖY BİRLEŞİK
ESNAFTA HALİL EFTEKİN

Alibeyköy Birleşik Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulu 27 Şubat
Perşembe günü gerçekleşti. Rakipsiz
olarak kongreye giden Halif Eftekin
üyelerinin desteğiyle başkanlığa
yeniden seçildi. Kongrede esnafın
durumu da gündemde yerini aldı ve
odanın 4 yıllık süre zarfında yaptığı
çalışmalar delegelerle paylaşıldı.

ŞİLE BİRLEŞİK ESNAFTA
İHSAN CEYHUN

Şile Esnaf ve Sanatkarlar

Odası’nın olağan genel
kurulu İlhan İhsan Ceyhun’un
yeniden başkanlığa seçilmesiyle
sonuçlandı. 28 Şubat Cuma günü
gerçekleşen kongrede esnafın
genel sorunları da gündeme
getirildi. Esnafın sorunlarına ilişkin
4 yıl içinde verilen mücadeleler
faaliyet raporunda
yer aldı.

OTOPARKÇILARDA
EROL HERGÜNER

İstanbul Otopark ve Dolmuş
Durak Yerleri Yöneticileri Esnaf
Odası’nın 28 Şubat Cuma günü
yapılan olağan genel kurulu
Erol Hergüner’in yeniden
başkanlığa seçilmesiyle sonuçlandı.
Ergüner, otoparkçı esnafının
sıkıntılarında önemli adımlar
attıklarını mesafe kaydedilmek için
belediyelerden özveri beklediklerini
dile getirdi.

İSTANBUL EMLAKÇILAR
NİZAMEDDİN AŞA

İSTANBUL ÇORAPÇILAR
HIFZI KEKEÇ

ALİBEYKÖY BİRLEŞİK
HALİL EFTEKİN

ŞİLE BİRLEŞİK
İHSAN CEYHUN

OTOPARKÇILAR
EROL HERGÜNER

Emlakçılar Esnaf Odası’nın olağan genel kurulunda, esnafın tapu kadastroda
yaşadığı sıkıntılar ve kayıt dışı geniş yer tuttu.
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HABER

Küçükçekmece Esnaf
Odası’nın duayen
Başkanı Erdoğan Uçan,

1974’ten beri içinde bulunduğu
esnaf teşkilatına veda etme kararı
aldı. Bayrağı genç nesillere
emanet eden Uçan, ”Hep daha
iyi nasıl hizmet verebilirim
anlayışı ile hareket ettim. Bu
bayrağı taşıyanlar da bu
anlayıştan vazgeçmemeli” dedi.

Küçükçekmece Esnaf ve

Sanatkarlar Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulunda önemli
bir an yaşandı. Yıllardır hizmet
ettiği esnaf odasında bir daha
görev almayacağını açıklayan
Erdoğan Uçan, salondaki
delegelerin yoğun alkışları
arasına esnaf odasına veda etti.

40 YIL BÖYLE GEÇTİ
Odasının kongresinden önce

İSTESOB'a gelerek Başkan

Faik Yılmaz'a veda ziyaretinde
bulunan Erdoğan Uçan,
burada İstanbul Esnaf
Dergisi’ne duygu ve
düşüncelerini paylaştı. Meslek
hayatında acı tatlı birçok badire
atlatan Uçan, verdiği
mücadelelerin haklı gururuyla
görevinden ayrıldığını söyledi.

Esnaflığa 1969 yılında küçük
bir bakkal dükkanı işleterek
başlayan Erdoğan Uçan, aktif

esnaflık hayatını
noktaladı. Artık
tecrübeleriyle ve
bilgisiyle  hizmet
etmeye devam
edeceğini söyleyen
Uçan, esnafın son
50 yılda geçirdiği
dönüşümün de bir
özetini çıkardı.

Bütün ömrünü
esnafa yardımcı
olmaya ve hizmet
etmeye adadığını
belirten Uçan,
esnafın son
halinden hiç de
memnun değil.
Kıtlık dönemlerine
bile şahit
olduğunu aktaran

Erdoğan Uçan, yarım asırlık meslek hayatını, esnafın en kötü günlerine şahit olarak
noktalamanın üzüntüsü içerisinde.

ERDOĞAN UÇAN
“HAKKINIZI HELAL EDİN”

Yıllardır hizmet ettiği esnaf odasında bir daha görev almayacağını 
açıklayan Erdoğan Uçan, genel kuruldaki delegelerin yoğun alkışları
arasına esnaf odasına veda etti.
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Uçan, bugünkü keşmekeşliği
ifade edecek bir kelime
bulamıyor. O zor günlerde
gösterdiği fedakarlıkları
anlatan Uçan, ”Yokluk
dönemlerini gördüm ben.
Dükkanlarda tuz, yağ, şeker
olmazdı. Biz hem vatandaş hem
de esnaf kıtlık çekmesin diye
çeşitli yerlerden
Küçükçekmece’ye gıda
malzemesi taşırdık. Oda
yöneticiliğimi asla evrak
üzerinden yapmadım.
İnsanlarla birebir diyalog
kurdum. Hangi esnafın ne
sorunu var; tespit ettik,
yardımcı olmaya çalıştık.
Bağ-Kur şubesini kurduk,
yeter ki esnaf faydalanabilsin
diye” şeklinde konuştu.

BEN DAHA İYİ YAPARIM
DİYEREK GÖREVE 
TALİP OLDUM

Erdoğan Uçan,1974 yılında
mevcut oda başkanına,
”Görevini layıkıyla yerine
getiremiyorsun. Ben bu görevi
daha iyi yaparım” şeklinde bir
sitemle oda başkanlığa
serüvenine başlamış.  

Aynı şekilde, başkanlığa aday
olacak isimlerin de bu düsturla
hareket etmesini isteyen Uçan,
“Esnaf odaları kişisel çıkarların
değil, hizmet yarışının olduğu
yerlerdir” dedi.

Dürüstlükten asla
vazgeçmediğini dile getiren
Uçan, “Bugün git, yarın gel
anlayışla asla hareket
etmediğini” belirtti. 

SUAT YALKIN
BAŞÖĞRETMEN
FAİK YILMAZ
SAYGINLIĞIMIZ OLDU

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nde uzun süre

yönetim kurulu ve denetim
kurulu üyeliği yapan Uçan,
beraber çalıştığı iki başkandan da
övgü dolu sözlerle bahsetti.
Suat Yalkın’ı, ”Duayen başkan,
o bizim baş öğretmenimiz
oldu” diye anlatan Uçan, Faik
Yılmaz için ise, ”Esnaf
teşkilatına çığır açan yenilikler
getirdi. İSTESOB'un tanıtımında
gözle görülür bir hareketlilik
getirdi, teşkilata disiplin ve
saygı kazandırdı” ifadelerini
kullandı.

Faik Yılmaz’ın başkanlık
döneminin esnafın en badireleri
günlerine denk geldiğini söyleyen
Uçan, bu durumun Yılmaz’ın
başarılarını gölgelediğini
kaydetti.

Erdoğan Uçan, ülkedeki
sanatkar sayısına paralel olarak
ekonominin olumlu ya da
olumsuz hareket ettiğini
savundu. Ustalık gerektiren
birçok mesleğin Türkiye’de yok
olma noktasına geldiğini aktaran
Uçan, bu neticeye bakarak,
“Ülke ekonomisinin ne
halde olduğu yorumunu
da sizlere bırakıyorum”
dedi.

Erdoğan Uçan, ”Ekonomi
kötüleştikçe ustalık gerektiren
meslekler yok olur. Size
soruyorum, etrafınızda kaç
tane marangoz, ayakkabı ustası
görüyorsunuz. Buna
müteakip, görece olarak
daha kolay olan meslekler olan
gıda işletmeleri ise gittikçe
çoğaldı.” 

Erdoğan Uçan, yaptığımız
röportajın sonunda, esnaf
teşkilatına iletmek istediği
bir mesajı olduğunu
belirterek şu ifadelerle
kullandı: ”Esnaf teşkilatında
geçirdiğim 40 yılı, dürüstçe
hizmet vermiş biri olmanın
gururu ile bırakıyorum.
Bu süre zarfında beraber
görev yaptığım, aynı
davanın paydaşı
olduğum arkadaşlara
teşekkür ediyorum. Ben size
hakkımı helal ediyorum, siz de
hakkınızı helal edin. Bu
noktada esnafa hizmeti
dokunan, esnaf için
mücadeleye devam insanlara
da saygımı sunuyorum ve
onlara sonsuz başarılar
diliyorum.”
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Uçan, usta sanatkar sayısının azalmasının ülke ekonomisi 
hakkında ipuçları verdiğini ve sanatkarı azalan ekonomilerin 

zayıf olduğunu belirtti.



İstanbul’da “esnaf” deyince artık İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz fotoğrafı, artık bilinen
bir profil haline geldi. Bir bakıma esnaf ve

Faik Yılmaz söylemleri birbirini çağrıştırır oldu.
Öyle ki, sadece İstanbul’da değil, tüm Türkiye’de
Faik Yılmaz profili esnafı çağrıştırmaya başladı.

Esnafın sorunu oldukça fazla. Her sektörde
engeller ve mevzuatlarda çarpıklıklar arttıkça
konular medya gündemine de yansımaya
devam ediyor. 

Geçen ayın esnaf cephesindeki üç önemli
gündem maddesinden ilki; 7 Haziran’da
İstanbul’da başlayacak olan Shopping Fest’e
çarşı pazardaki esnafın da katılacak olmasıydı.
Şubat ayında medyada esnafın Shopping Fest’e
katılma hazırlığını TV ekranlarında Faik
Yılmaz’dan dinledi. Gerek televizyon kanalları-
nın kameraları, çarşı pazarda ayrı ayrı Faik
Yılmaz’la Shopping Fest turu atarken esnafın
festival konusundaki görüşlerini ekrana yansıt-
tılar. Bu çekimlerde Yılmaz, esnafa festival
müjdesini verirken kampanyayla ilgili hazırlık
aşamasındaki projeler hakkında bilgi verdi.

Şubat ayının ikinci önemli gündem maddesi,
işi tehlikeli sınıfında olup da yanında bir kişi
bile çalıştıranların İş Sağlığı ve Güvenliği birim-
leriyle sözleşme yapma uygulamasının başla-
ması oldu. Yani yanında bir kişi çalıştıran
“tehlikeli” sınıfındaki  bir berber, bir kasap esna-
fının bir doktorla bir güvenlik uzmanına aylık
bedel ödemesiydi. Küçük esnafa büyük külfet
getiren bu uygulama da Şubat ayında çeşitli
kanallarda tüm boyutlarıyla ve çelişkili
yönleriyle yine Faik Yılmaz tarafından anlatıldı. 

İSTESOB’un Şubat ayındaki 3. önemli gün-
demini MHP lideri Devlet Bahçeli’nin birliğimizi
ziyareti oluşturdu. Bahçeli, beraberinde TBMM
Başkan Vekili Meral Akşener ile MHP Genel
Başkan Yardımcısı Celal Adan ve Murat
Başesgioğlu birlik binamızda esnaf sofrasına

katıldılar.
Bu kahvaltılı
toplantıda
tam bir medya
ordusu vardı ve
İSTESOB salonu ve teşkilat mensupları ekran-
lara yansıdı. Bu toplantıda Faik Yılmaz, esnafın
son dönemde yaşadığı sıkıntıları anlatırken,
Devlet Bahçeli mecliste esnafın bu sorunları için
mücadele verecekleri sözünü verdi. Bahçeli’nin,
esnafın bugünkü görünümüyle ilgili ilginç
söylemleri  ekranlarda yer aldı. 

Değerli İstanbulESNAF okuyucuları,
odaların kongreleri bütün hızıyla devam ediyor.
Bu sayıda da sayfalarımız el verdiği ölçüde
genel kurullara yer verdik.

Bakanlar Kurulu kararı ile Belediye Gelirleri
Kanunu’nda yapılan değişiklikle tatil günü
çalışan esnafın ruhsat harçları 600 liraya kadar
çıkmıştı. Esnaf teşkilatının tepkisi üzerine bu
yanlıştan dönüldü ve bu karar iptal edildi.
Yeni düzenleme ile eskiden olduğu gibi
düşük bedele geri dönüldü. Bu haber de
sayfalarımızda “Esnafa müjde” başlığı ile
yer aldı.

Dergimizde yer alan bir önemli haber de
“TÜRKİYE-HOLLANDA arasında esnaf
köprüsü” başlığı ile yer aldı. Hollanda Türkiye
Ticaret Odası’nın Başkan ve yöneticileri Ethem
Emre ve Abdullah Kafadar İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’ı ziyaret ederek bir protokol anlaşması
yapıldı. Böylece esnaf sanatkarın ürettiği ve
sattığı ürünlerle ilgili bir veri tabanı oluşturula-
cak ve esnafa ihracat imkanı doğacak. Bu
işbirliğinin de İstanbul esnafına büyük faydası
olacağına inanıyoruz. Çünkü ilgili oda,
Hollanda, Almanya, Belçika, Fransa gibi ülke-
lerde etkin bir faaliyet göstermekte.
Önümüzdeki sayıda daha güzel haberler
vermek dileği ile hoşça kalın. 

ESNAF VE MEDYA

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Kuyumcular BDDK’nın kredi
kartına taksit sınırlaması
getiren kararını protesto

etti. Kuyumcular, satışların yaklaşık
yüzde 30 oranında azaldığını söyledi.

Cağaloğlu Nuruosmaniye
Sokak'ta yapılan protestoya,
İstanbul, Ankara, Adana ve
Diyarbakır kuyumcular odası
başkanlarının da olduğu 36 ilin oda
başkanı, Mücevher İhracatçıları
Birliği Başkanı, Kapalıçarşı Esnafları
Derneği Başkanı ile kuyumcu esnafı
ve çalışanları destek verdi.
Nuruosmaniye'de toplanan
kuyumcular, BDDK'nın taksitli
alışveriş yasağına tepki gösterdi.
Basın açıklaması yapan kuyumcular,
"Taksiti kaldırmak cari açığa çare
olmaz 1,5 milyon kişinin
ekmeğiyle oynamayın" yazılı

dövizler açtı. İstanbul Kuyumcular
Odası Başkanı Norayr İşler, "Kredi
kartıyla yapılan satışların
yasaklanmasıyla kuyumculuk
sektöründe tüketicilere yapılan
satışların yaklaşık yüzde 30
oranında azaldığından haberiniz
var mı?" diye sordu.

Türkiye kuyumculuk sektörünün,
BDDK’nın 1 Şubat 2014 tarihinden
itibaren yürürlüğe giren yeni kredi
kartı mevzuatıyla büyük yara aldığını
söyleyen kuyumcular, BDDK’nın
kredi kartıyla kuyumculardan taksitli
alışverişini yasaklamasına bir basın
açıklaması ile tepki gösterdi.  

Basın açıklamasında İstanbul
Kuyumcular Odası Başkanı Norayr
İşler önemli konuları dikkat çekerek,
kuyumculuk sektörünün sıkıntılarını
dile getirdi.

İstanbul Kuyumcular Odası’nın
yaptığı basın açıklamasında şu
ifadelere yer verildi: “Yıllık 2.5
milyar dolarlık doğrudan ihracatı,
30 bini aşan firma sayısı ve yurt
içinde dolaylı olarak 1.5 milyon
kişiye ekmek kapısı olan
kuyumculuk sektörü, BDDK’nın
kuyumcularda kredi kartıyla
taksitli alışverişi yasaklamasının
ardından ciddi sıkıntılar yaşıyor.
Sektör, BDDK’nın yeni kararlarıyla
ciddi bir sarsıntıya uğradı. Yıllık 12
milyar Türk Lirası hacmi olan kredi
kartıyla altın satışlarının % 23.5’i
taksitli olarak gerçekleşiyordu.
BDDK’nın kredi kartıyla taksiti
yasaklamasıyla kuyumculuk
sektöründe tüketicilere yapılan
satışların yaklaşık yüzde 30
oranında azaldığının altını çizmek
istiyoruz.” 

İstanbul Kuyumcular Odası,
Mücevher İhracatçıları Birliği, İTO
Kuyumculuk Komitesi, Kapalıçarşı
Esnaflar Derneği ve Türkiye’nin çeşitli
bölgelerindeki kuyumcu odaları
ortak hareket ederek BDDK’ya
uzlaşma mesajı verdi. Mevcut
sorunun diyalog yoluyla çözülmesini
arzu ettiklerini ifade eden
kuyumculuk sektörü önderleri,
yetkililerin konuya duyarsız kalması
durumunda hukuksal yöntemlere
başvuracaklarını aktardı.

KUYUMCULAR TAKSİT
SINIRLAMASINDAN MAĞDUR

Kuyumcular BDDK’nın kredi kartına taksit sınırlaması kararını protesto
etti. Kuyumcular, satışların yaklaşık yüzde 30 oranında azaldığını söyledi.

İstanbul Kuyumcular Odası’nın yeni Başkanı Norayr İşler ve yönetimi
göreve gelir gelmez esnafın sorunları için sokağa indi.

Yeni başkan Norayr İşler, mücadeleye hızlı başladı...
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HABER

İstanbul Video Plak Kaset
İletişim ve İnternetçiler Esnaf
Odası’na bağlı üyeler 2464

sayılı Belediye Gelirleri Kanunu’yla
gelen yeni düzenlemelerden dert
yandı. Oyun oynandığı
işletmelerdeki makinelerin her
birinin günlük vergiye tabi
olması esnafın çok büyük tepkisini

çekti. Oyun oynanan işletmeleri
eğlence yerleri kapsamına
girmesiyle başlayan haksızlıkta,
ortaya çarpıcı bir başka detay çıktı.
Esnafın aktardığına göre bu
ücretleri İstanbul’da sadece üç
belediye topluyor. Bu belediyeler
Avcılar, Ataşehir ve Fatih.
Esnaf, ”Bir yasa varsa bu bütün

Türkiye’de geçerlidir. Bu
belediyeler başka memleketin
belediyesi mi?  Farklı bir
uygulama yapıyorlar. Açık bir
çifte standardın mağduruyuz.
Şu ana kadar bize mantıklı bir
açıklama yapabilen biri
olmadı” şeklinde tepkisini dile
getirdi. 

Oyun salonlarına
eğlence vergisi şoku...

Oyun salonlarını işleten esnaf, 2464 sayılı Belediye Gelirleri Kanunu’nun
mağduru oldu. Makine başı ücret ödemek zorunda kalan esnaf, 
“Zaten az olan kazancımı devletle paylaşmak zorunda kalıyorum” 
diyerek isyanını dile getirdi.

Türkiye’de sadece üç belediye uyguluyor!



EĞLENCE VERGİSİ,
BELEDİYENİN EĞLENCESİ
OLDU

2464 sayılı Belediye Gelirleri
Kanunu’nun 15’inci, 20’inci, 56’ncı,
60’ıncı ve 84’üncü maddelerinde
vergi ve harç tarifeleri belirlendi.
2013’ün 10 Ekim’inde alınan
kararnameyle yürürlüğe giren
uygulamalara muhatap olan esnaf
tepki gösterdi. 

Oyun salonları eğlence yerleri
olarak belirlenirken, bu
işletmelerden eğlence vergisi adı
altında makine başı ücret
alınmasına karar verildi ama karara
uyan belediye sayısı sadece üç.

Oyun salonları eğlence yerleri
olarak belirlenirken, bu
işletmelerden eğlence vergisi adı
altında makine başı ücret alınıyor.
Bu uygulama ile ilk defa bu sene
karşılaştıklarını söyleyen esnaf
konuyu mahkemeye taşımaya
hazırlanıyor.

İstanbul Video Plak Kaset
İletişim ve İnternetçiler Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
bir araya gelen esnaf, tepkisini
İstanbul Esnaf Dergisi aracılığıyla

dile getirdi. Esnaf, ”Böyle bir
düzenlemeden haberimizi
yoktu. Belediyeye bazı işlemler
için gittiğimizde ya da
denetim ekipleri geldiğinde,
eğlence vergimiz olduğunu
söylüyorlar ve karşımıza dağ
gibi faturalar çıkartıyorlar. Bir
sabah hiç yoktan 7-8 bin TL
borçla uyandık. Bu
haksızlıktır” siteminde
bulundu.

İstanbul Video Plak Kaset
İletişim ve İnternetçiler Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
bir araya gelen esnaf, sorunlarını
tartıştı ve birlikte hareket etme
kararı aldı. Bu noktada esnaf
odasının avukatı Mehmet
Yalçınkaya’nın desteğini alan
dükkan sahipleri dava açma kararı
aldı. Mehmet Yalçınkaya ilk
aşamada yürütmeyi durdurma
kararı aldırmak için dava
açacaklarını sonra ise iptali için
başvuracaklarının bilgisini verdi.
Yalçınkaya kayıtlı, vergisini ödeyen
esnafın kayıt dışı faaliyet gören
işyerlerinden daha çok mağdur
edildiğini belirtti. 

MUHATTAP BULAMADIK
Video Plak Kaset İletişim ve

İnternetçiler Esnaf Odası Başkanı
Birol Aldam, belediyeye sürekli
dilekçe yazdıklarını, birebir
görüşmelerde bulunduklarını ama
şu ana kadar soruna çözüm
üretebilecek biri ile
konuşamadıklarından şikayet
etti. 

Esnaf İlger Yılmaz, “Eğlence
vergisi ile karşılaştığında
devletin yine esnafa gazabı diye
düşündüm ama dahası varmış.
Bu verginin sadece üç bölgede
ödenmesi burada bir keyfe
kederlik olduğunu
gösteriyor. Başka semtler
oturan esnaf arkadaşlarımıza
anlattığımızda onlar bize
inanamadı. Ortaya çıkan ikiliğe
ve çifte standarta biz de
inanamıyoruz.”

İsmet Akkoyun, dolaylı yoldan
alınan vergilerin bütün yükünü
küçük işletmelere yüklendiğini dile
getirdi. Oyun salonlarının
birçoğunda sadece 3-4 makinenin
iş yapabildiğini söyleyen Akkoyun,
tüm gün boş duran, çalışmayan
makineler dolayısıyla da vergi
ödemek zorunda kaldıklarını
söyledi.

Aytek Kayalar isimli vatandaş
eğlence vergisi nedeniyle bir
zamanlar internet kafelerin de zor
duruma düştüğünü hatırlattı ve
internet kafelerine sağlanan
kolaylığın kendilerine
sağlanmasını istedi. 

Varol Sofu ise oyun
salonlarına yönelik eleştirileri
cevapladı. Oyun oynamanın
kötü bir alışkanlık olmadığını
dile getiren Sofu, “Bu salonlar
insanı sosyalleştirir.
Çocukların, gençlerin bu
salonlardan çıkıp kötü
alışkanlıklar peşinden
koşmasını engeller” dedi.
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Oyun salonlarına
eğlence vergisi şoku...

Video Kasetçiler Esnaf Odası’nın avukatı Mehmet Yalçınkaya, eğlence
yerleri için belirlenen fiyatın haksızlığına dikkat çekerek, mahkemeden

yürütmeyi durdurma kararı isteyeceklerini söyledi.

Türkiye’de sadece üç belediye uyguluyor!



Ç
ağdaş yaşamın temel
öğelerindendir, sormak ve
eleştirmek. Maalesef bunun önemini

yeterince kavrayamamış olanlarımız da
azımsanmayacak kadar çok. Sorarsak
cahil sayılırız, eleştirirsek kırarız sanırız.
Halbuki ”Bilmemek ayıp değil, sormamak
ayıp” diye atasözümüz var. Sormak
öğrenmemizi sağlar, eleştiri ise iyiye,
doğruya, güzele ulaştırır.

Sormak ve eleştirmek ehliyet ve
liyakat sahibi insanlarca sık sık başvurulan
bir yöntemdir. Bu vasıfları taşıyan
insanlar, ister soran ve eleştiren olsun,
ister sorulan ve eleştirilen olsun asla bundan
dolayı öğünmez ve gocunmaz.

Gelişmiş toplumlarda sormak ve
eleştirmek, demokratik bir olgunluğun dışa
vurumudur. O nedenle, her toplum ve
ülkede demokrasinin tüm kurum ve
kurallarıyla yerleşmesi, birçok konuda
olduğu gibi bu konuda da büyük önem
taşımaktadır.

Elbetteki, bu iki davranışın amacı
karşımızdaki insanı rencide etmek, küçük
düşürmek, alay etmek olmamalıdır. Yıkıcı
değil, yapıcı olunmalıdır. Aksi takdirde,
kasıtlı olarak kötüleme amaçlı davranan kişi
basitleşmiş ve ayıp etmiş olur.

Konuyla ilgisi nedeniyle aşağıdaki
atasözleri ve vecizelerle yazımı tamamlamak
istiyorum;

Bilgeye sormuşlar. En iyi neyi bilirsin?
Bilge yanıtlamış. Haddimi bilirim.
Onlarla benim aramdaki fark, onlar
bilmediklerini bilmezler, ben ise
bilmediğimi bilirim.

ARISTO

Akıllı insan düşündüğü her şeyi söylemez
ama her söylediğini düşünür. 

ARISTO

Sormaz ki bilsin, sorsa bilirdi. Bilmez ki
sorsun, bilse sorardı.

SADİ

Bilgi sahibi olmadan fikir sahibi olmak
Uğur Mumcu

Başkalarının bilgilerini öğrenerek de
bilgili olunabilir ama herkes sadece kendi
aklıyla akıllı olabilir

Hacı Bektaş Veli

Güneşin sana ulaşmasını istiyorsan
gölgeden çık

Konfüçyüs

Konuşmaya karar verdiğinizde,
söyleyeceklerinizin susmaktan daha iyi
olduğundan emin olun.

Hint Atasözü

Başınıza iş açan, bilmediklerimiz değil,
kesinlikle bildiğinizi sandığınız ama
hakkında yanıldıklarınızdır.

Mark Twain

HUKUK KÖŞESİ

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri

ESNAFTA SHOPPING BEKLENTİSİ
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Başkan Faik Yılmaz,
festivali esnafa anlattı

Başkan Yılmaz, festival kapsamında oluşması beklenen 8 milyar TL
civarındaki cirodan esnafın da pay alacağının müjdesini verdi. 

ESNAFTA SHOPPING BEKLENTİSİ
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İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, 7-29 Haziran
2014 tarihleri arasında

düzenlenecek İstanbul Shooping
Fest (alışveriş festivali) öncesi
esnafı gezdi; hazırlıkları yerinde
takip etti. Yılmaz, festival
kapsamında oluşması beklenen
8 milyar TL civarındaki cirodan
esnafın da pay alacağının
müjdesini verdi. 

Daha önce sadece AVM’lerin ve
büyük işletmelerin yer alabildiği
etkinlikte artık esnaf da olacak.
2014 İstanbul Shopping Fest‘in
yeni organizasyon yapısına dahil
olan esnaf, hem karını arttıracak
hem de kendini yenileme fırsatı
yakalayacak.  

Esnafın da Shooping Fest’te yer
alacağı geçtiğimiz günlerde
Çırağan Sarayı’nda yapılan bir
toplantıyla kamuoyuna
duyurulmuştu. Organizasyonun
başkanlığını yapan İBB Başkanı
Kadir Topbaş, hedeflerinin
anlatıldığı basın toplantısında
festivalin bu yıl sokaktaki seyyar
satıcısından en lüks AVM’ye,
taksiciden ve konaklama
sektörüne kadar çok geniş bir
alana yayılacağını dile getirmişti. 

Topbaş, ”Hizmet sektörü
başta olmak üzere, taksici
esnafımızdan başlayarak bu

kentte herkesin bu festivalden
faydalanabileceğini” söylemişti. 

VİTRİN DÜZENLENMESİNE
YARDIMCI OLACAĞIZ

Yılmaz, semt çarşılarını gezerek,
festival hakkında esnafı
bilgilendirdi. Yılmaz, vitrin
düzenlenmesinden, tanıtım
broşürlerine kadar esnafa birçok
konuda destek sağlanacağını
açıkladı. Esnafın tanıtımına daha
turistler İstanbul’a ayak basar
basmaz başlanacağını söyleyen
Yılmaz, profesyonel ekiplerce
dükkanların dekorasyonuna katkı
verileceğinin de bilgisini verdi.

Esnaf ise festivale dahil
olmaktan dolayı çok mutlu.
Haftanın en fazla bir günü iş

yapan, iş yerleri, semt çarşıları
festivalle birlikte Haziran ayını
doludizgin geçirecek. Esnaf,
menülerine yabancı dil
ekleyeceğini, yöresel tatları
mutfağına katacağını, İstanbul’u
ve Türkiye’yi simgeleyen ürünler
hazırlayarak festivale katkı
sunacaklarını söyledi. 

Festivalin İSTESOB dışında,
diğer ortakları ise İstanbul
Büyükşehir Belediyesi Başkanı,
Türkiye Seyahat Acentaları
Birliği (TURSAB), Türkiye
İhracatçılar Meclisi (TİM)
Başkanı, İstanbul Ticaret
Odası (İTO), Tüm Alışveriş
Merkezleri ve Perakendeciler
Federasyonu (TAMPF) olduğu
açıklanmıştı.

Faik Yılmaz, bu sene ilk defa Shopping Fest’e katılacak esnafı gezerek,
etkinlikler hakkında esnafı bilgilendirdi.
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin, dünyanın
çeşitli noktalarındaki sivil

toplum kuruluşlarıyla kurduğu
ortaklığa Hollanda-Türkiye Ticaret
Odası da dahil oldu. Esnafa yeni iş
imkanları ve ihracat yapma fırsatı
tanıyacak projenin ilk adımı atıldı.

Hollanda’da ve Türkiye’de
yeni iş sahalarının açılmasına

öncülük etmek amacıyla kurulan
Hollanda-Türkiye Ticaret Odası
(HTTO), İSTESOB’la ortak hareket
etme kararı aldı. Yeni iş sahalarının
oluşmasında, bilgilendirme ve
eğitim konularında birbirilerine
destek olacaklarını açıkladılar.

İSTESOB’a gelen Hollanda
Türkiye Ticaret Odası Başkanı
Ethem Emre, Başkan Yardımcısı

Abdullah Kafadar, Faik Yılmaz’la
görüştü. Türkiye ve Hollanda
arasında küçük esnafın da rol
alabileceği bir ticaret köprüsünün
temeli atıldı.

ESNAFIN ÜRÜNÜ
DÜNYAYA AÇILACAK

Amaçlarının yabancı sermayeyi
Türkiye’ye çekmek olduğunu

Hollanda ve Türkiye arasında kurulması planlanan alışveriş köprüsünün temeli İSTESOB’da atıldı.

TÜRKİYE-HOLLANDA
ARASINDA ESNAF KÖPRÜSÜ

İSTESOB Avrupalı ortaklarını arttırıyor. Türkiye-Hollanda Ticaret Odası’yla
kurmayı planladığı projeyle esnafın da birer ihracatçı olmasına olanak
sağlayacak. 
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söyleyen Ethem Emre, aynı
zamanda küçük esnafın da bir
ihracatçı olabileceğini ifade
etti. Gurbetçilerin bu noktada
önemli bir potansiyel
barındırdığını dile getiren Emre,
Avrupa’da 5 milyon Türk’ün
yaşadığını ve Türklerin Avrupa’da
kurduğu işletme sayısının
80 bin civarında olduğunu
söyledi.

HTTO Başkanı Ethem Emre
esnafın ürettiği her malın, adedi
ne olursa olsun dünyaya
pazarlanacağını söylerken, ilk
adımı Hollanda’dan attıklarını
söyledi. Emre, kurmayı
planladıkları sistemi şöyle
anlattı: ”Kooperatif yapımı
sistemi kuruyoruz. Esnafın
uygun fiyata, istediği
miktarda bir ürünü alabilmesi
için geniş bir veri tabanı
oluşturulacak. Aynı zamanda
esnafın ürettiği malları ihraç
edebilmesine de olanak
sağlanacak. Bu sayede küçük
işletmeler de, Türkiye
ekonomisinde etkin bir rol
alabilecek. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği,
Ticaret Odası gibi kurumlar
bizim en büyük proje ortağımız
olacak. İstanbul’daki
organizasyonun bu kurumlar
vasıtasıyla yönlendirilmesini

amaçlıyoruz. Bu işin diğer bir
lojistik ayağının Hollanda
olması da büyük bir avantaj.
Zira Hollanda; Almanya,
Belçika,  Fransa gibi ülkelere
çok yakın.” 

Ethem Emre, ithalat ve ihracat
yapmanın herkes için bir “tık”
uzağında olacağını söyledi.
Emre, internet yoluyla siparişlerin
alınacağını ya da satmak
istenilen ürünün internette
sergileneceğini belirtti. Emre,
ürünler sınıflandırılırken
uluslararası NACE Kodlarının
kullanacağının bilgisini
verdi.

HTTO Başkan Yardımcısı
Abdullah Kafadar, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’ın “Küçük olunmadan
büyük olunmaz” söylemine
sonuna kadar inandıklarını;
gelişme peşinde olan ve
büyüme hedefindeki her
işletmeye kucak açacaklarını
söyledi. 

Kafadar, ”Vizyonu olan
işletmeler için büyük bir ticari
yol açıyoruz. İnsanlardan
esnafın ufkunu genişletmesini
bekliyoruz, üretim hacmini
arttıracağı çok karlı ve kısa bir
yol sunuyoruz” dedi.

Ethem Emre ve Abdullah
Kadar’ın en büyük iddiası da
Çin’in hegemonyası

karşısında güçlü bir alternatif
olacakları yönünde oldu.

2. EL EŞYA BİLE İHRAÇ
ÜRÜNÜ OLACAK

İhracat konusunda
ayakkabıcısından, marangozuna,
terlikçisinden, şapka imalatçısına
kadar her çeşit ürünün yurtdışına
satılabileceğini ifade eden
Abdullah Kafadar, 2. el, özürlü
malların bile ihraç malzemesi
olabileceğini ifade etti. Kafadar,
”Avrupalılar ikinci el, defolu
mallar konusunda çok başarılı.
Hiçbir ürünü çöpe atmıyor
sonuna kadar değerlendiriyor.
Mesela Avrupa’da “özürlü”,
kullanılmış, perte çıkmış ürünler
noktasında çok ciddi bir talep
var. Bizim esnafımız bu arzı
karşılayabilir. İşletmeler bu
sayede elinde kalmış, sorunlu
malzemelerden zarar etmekten
kurtulmuş olacaktır” şeklinde
konuştu.

MESLEKİ EĞİTİMDE
AVRUPA KAPILARINI
AÇIYORUZ

Ethem Emre, ortak kurumlara
ve o kurumlara bağlı üyelere mes-
leki eğitim noktasında yurtdışın-
dan destek vereceklerini belirtti.
Avrupa’nın mesleki eğitim nokta-
sında başarılı örnekler barındır-
dığını söyleyen Emre, Kalkınma
Ajansı ve Avrupa Birliği fonların-
dan da yararlana bileceklerini dile
getirdi. Emre, her meslek grubu-
nun mesleki eğitim noktasında
yardım istediğinde destek
olabileceklerinin bilgisini verdi.

İSTESOB’a gelen Hollanda
Türkiye Ticaret Odası Başkanı
Ethem Emre, Başkan Yardımcısı
Abdullah Kafadar ve İSTESOB’la
yakın bir zaman içinde ön
protokolü imzalamak istediklerini
açıkladı.

İSTESOB’un, Hollanda-Türkiye Ticaret Odası ile işbirliği

Hollanda Türkiye Ticaret Odası Başkanı Ethem Emre ve Başkan
Yardımcısı Abdullah Kafadar projelerini İstanbul Esnaf’a anlattı.



Türkiye Ağaç İşleri Esnaf ve
Sanatkarları Federasyonu
Başkanı Ali Rıza

Ercan’dan esnafın durumunu
ortaya koyan çarpıcı bir yorum,
”Esnaf işverenken, iş arayan
konumuna düşebilir.” Ercan esnaf
odalarında yaşanan üye sayısındaki
düşüşü bu duruma kanıt olarak
gösterdi.

Ali Rıza Ercan, esnafın gün
geçtikçe kötüye gittiğini söylerken,
bu duruma panzehir olacak bir
çalışmanın yürütülmediğinden
şikayet etti. Özellikle yasalarla
esnafın etrafının sarıldığını ifade

eden Ercan, “Bir yandan devletin
koruyucu ve kollayıcı tavrından
mahrum kalmak; diğer yandan
sermaye kuruluşlarının
üzerimizdeki büyük baskısı
bizleri mahvetti. Şimdi çıkış yolu
arıyoruz ama devletin desteği
olmadan bu imkansız” şeklinde
konuştu.

Ali Rıza Ercan, bir zamanlar
Ankara Mobilyacılar Esnaf
Odası’nda 5365 üye ile kongre
yaptıklarını hatırlatırken, 2014’ün
ilk haftasında yapılan kongrede bu
rakamın 1600’lere kadar
düştüğünü dile getirdi. Ercan,

rakamlarla konuşmasını şöyle
sürdürdü, ”Aynı akıbet
Türkiye’nin dört bir yanında
yaşanıyor. Türkiye Ağaç İşleri
Esnaf ve Sanatkarları
Federasyonu’na İstanbul’dan
18 oda katılırken, bu rakam 5’e
kadar düşmüş durumda. Bu bir
vahametin sonucudur. Ekonomik
sıkıntılar ana gerekçedir. Her gün
bir başka esnafın dükkan
kapattığına, iş aramak zorunda
kaldığına şahit oluyoruz. Bu
canımızı acıtıyor.”

Ercan, her şeyin esnaf ve esnaf
odalarının aleyhine olduğu bir

HABER

Ali Rıza Ercan, esnafın gün geçtikçe kötüye gittiğini söylerken, bu duruma
panzehir olacak bir çalışmanın yürütülmediğinden şikayet etti.

ALİ RIZA ERCAN “ESNAF
SANATKAR İŞ ARIYOR”
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Ali Rıza Ercan, İstanbul’da kongreleri yakından takip ediyor ve esnafın nabzını yokluyor.



dönemde esnaf odasında
yöneticilik yapmanın fedakarlık
gerektirdiğini söyledi. Ercan
sitemine şu ifadelerle devam etti;
”Kanunlar bizim aleyhimize,
ekonomi bizim aleyhimize,
odalar her gün kan kaybediyor.
Üyelerin esnaf odalarına olan
inancı zayıflıyor. Esnaf
odalarının hareket alanı
daralmış ve gelirleri bu kadar
azalmışken yine de görevden
kaçmayan arkadaşlarımı
kutluyorum. Bu ortamda oda
başkanlığı yapmak tek kelime ile
yürek ister.” 

Esnaf odalarının aidat almakta
yaşadığı sıkıntılara değinen Ercan,
aidat ücretlerinin yüksek oluşuna
ve esnaf odalarının işlevsiz olduğu
yönündeki görüşün gazabına
uğradıklarına dikkat çekti. Esnafın,
”Ne verdiniz ki, ne istiyorsunuz?”
sorusuyla karşılaştıklarını ifade
eden Ercan, odaların kendilerini
üyelerine iyi anlatamadığını belirtti.
Esnaf odalarını sivil toplum
kuruluşu olarak tanımlanamaya-
cağını belirten Ercan, ”Bizler
meslek odalarıyız. Her
hareketimiz, işlemimiz;
aldığımız, verdiğimiz paralar bir
kanun çerçevesinde
gerçekleşiyor. Bunun esnafa iyi

anlatılması gerekir” şeklinde
konuştu.

Ali Rıza Ercan eleştirileri oklarını
bu sefer Türkiye Esnaf ve
Sanatkarlar Konfederasyonu’na
(TESK) yöneltti. Ercan, TESK’in
TBMM’de esnafın aleyhine olan
düzenlemelere karşı sessiz
kalmasını ve pasif görüntü
çizmesini eleştirdi.

6331 İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası’nın ve bu konuda TESK’in
tutumunu değerlendiren Ercan,
kendi başına verdikleri mücadeleyi
anlattı. Ercan, yasanın esnafa ekstra
maliyet getirdiğini, birçok hükmün
esnaf tarafından karşılanmasının
güç olduğuna dikkat çekti.

Ercan, ”6331 yasada, yanında
bir kişi çalıştıran esnafın bile iş
güvenliği uzmanı çalıştırmak
zorunda olması, uzmana
ödenecek meblağlar, devlet
desteğinin yetersiz kalması ciddi
eleştiri konusu. Ama biz bunları
kendimize anlatarak
kurtulamayız. TESK ‘Bu konuda
yapacaklarımız sınırlı’ diyerek,
bir kenara çekildi. Bu süreçte
TESK’e, Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürlüğü’ne yazılar
yazdım; harekete geçmelerini
istedim.  Burada hakkını teslim

etmek isterim, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz ciddi çalışma
yürüttü, kamuoyunu
bilgilendirdi ve sonrasında
hasbelkader da olsa bir kazanım
elde ettik. Yasadaki bazı
hükümlerin uygulanma tarihi
1 sene ertelenerek, 2014’te
başlamasını sağlandı. Her ne
kadar yetersiz kalsa da devlet
desteğinde bir artış yaşanmasına
sebep olduk.” dedi.

KONGRELER ER MEYDANI
SAVAŞ MEYDANI DEĞİL

Kongre sezonu açılmış ve tüm
hızıyla devam ederken Türkiye
Ağaç İşleri Esnaf ve Sanatkarları
Federasyonu Başkanı’nın da
söyleyecekleri vardı. Başkan Ercan,
olağan genel kurulların esnaf
ahlakına yakışır bir şekilde,
demokratik bir ortamda
gerçekleşmesi temennisinde
bulundu. Ercan, genel kurulların
kavga meydanı değil, sorunların
müzakere edileceği ve delegelerin
takdiri çerçevesinde şekillenen
ortamlar olarak niteledi. 

“Seçilen kimse, bizim
başkanımız diyen” Ercan, sandık
sonucuna da razı olunmasını, saygı
gösterilmesini istedi. 
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Ali Rıza Ercan

Ercan, esnafın tezgahının boş kaldığını aktardı ve bu durumun
dükkanları kapatmaya ittiğini söyledi.
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Emniyet pasaport şubeleri,
tapu müdürlükleri ve
kaymakamlık gibi birçok

devlet dairesine konulan 'foto
kabin'ler, fotoğrafçıları isyan
noktasına getirdi. Kabinin içindeki
koltuğa oturan vatandaş,
fotoğrafçıya ihtiyaç duymadan
kendi fotoğrafını çekiyor. 

Foto-kabinlerin herhangi bir
yasal gerekçe gösterilmeden,
devlet dairelerine konulduğunu
söyleyen fotoğrafçılar, başta
rekabet kurulu olmak üzere

haklarını mahkemede
arayacaklarını açıkladılar.

SEÇİMDEN ÇIKTILAR
FOTO-KABİNE SAVAŞ
AÇTILAR

Profesyonel Foto Sanatkarlar
Esnaf Odası olağan genel
kurulunda yönetim değişikliği
oldu. Odanın yeni yönetim kurulu
üyeleri, esnafın en ciddi sorunu
olarak kayıt dışını ve foto kabini
gösterdi. Oda seçimleri
sonucunda başkanlığa gelen

HABER

Foto sanatkarlarının işini elinden alan ve devlet dairelerinde kayıt dışı 
olarak faaliyet gösteren foto-kabinler, esnafın tepkisini çekti. Fotoğrafçı 
esnaf konuyu mahkemeye taşımaya hazırlanıyor.

Fotoğrafçıların foto-kabin isyanı
mahkemelik oluyor

Profesyonel Foto Sanatkarları Esnaf Odası yeni yönetimi İSTESOB’u ziyaret etti ve sorunlarla
beraber mücadele etme kararı aldılar.

Yılmaz Süleymanoğlu
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Yılmaz Süleymanoğlu ve
yönetiminden Pınar Zorbacı
Çilek, Abdullah Gülmez, Ayşe
Ersoy hedeflerini ve projelerini
İstanbulEsnaf Dergisi’ne anlattı.
Yılmaz, yeni bir yönetim kurma
nedenin de foto kabin uygulama-
sına karşı daha etkin bir mücadele
etmek olduğunu açıkladı.

Kamu kurum yetkilileri bu
uygulamanın ihale yolu ile
verildiğini ileri sürerken
Fotoğrafçılar Odası
Başkanı  Süleymanoğlu “Foto
kabinlerin devlet kurumlarında
yer alacağına ilişkin herhangi bir
yasal düzenleme yok. Hangi
kapıyı çalsak, konunun kendileri
ile alakası olmadığını söyleyip,
topu başkalarının üzerine atıyor.
Şu açık ki, resmi kurumlarda
gördüğümüz, foto kabin
cihazları odamızı ve fotoğrafçı
esnafımızı işinden etti. Biz de bu
haksızlığı ortadan kaldırmak için
elimizden gelen mücadeleyi
vereceğiz” dedi.

Yılmaz foto kabinlerin fişsiz,
faturasız işlem yaptığını devlet
içinde kayıt dışına müsaade
ediliyor oluşunu şaşkınlıkla
izlediklerini söyledi. “Devletin

kayıt dışı ile mücadele etmesini
isterken, kayıt dışının devlet
eliyle yaratıldığını” belirten
Süleymanoğlu, foto kabinlerin
resmi kurumlardan kaldırılması için
dava açacaklarını ifade etti. 

Konuyu rekabet kuruluna da
taşıyacaklarını söyleyen esnaf
odasının yeni yönetimi,
vatandaşlardan aldıkları şikayetleri
de şöyle aktardılar; ”Burada
fotoğraflar çok kalitesiz
olmasına rağmen, resmi
kurumlardaki memurlar
vatandaşları ısrarla bu kabinlere
yönlendiriyor. Hatta
fotoğrafçıda çekilmiş bir
fotoğrafa ‘ bu uygun değil, foto
kabinde çekin gelin’ denilerek,
insanlara zorla foto kabine
gönderiyorlar. Bu açık haksızlığa
sessiz kalmamız mümkün değil.
Haklılığımızın mahkemelerce de
teyit edileceğini umuyoruz.”

27 Şubat 2013 Sirkeci’deki
Büyük Postane önünde toplanan
fotoğrafçılar, foto kabin
uygulamasına tepki göstermişti.
İşlerine büyük ölçüde darbe
vuracak olan yeni uygulamanın bir
an önce durdurulması isteyen
esnaf tepkisini göstermişti.

Sorunun, bu tür protestolarla
halledilemeyeceğini belirten
Ayşe Ersoy, eylemlerin çözüm
getirmediğini savundu. Mecliste
grubu olan partilerle
görüşeceklerini ve sorunu bizzat
kendileri tarafından anlatılacağını
duyuran Ersoy, görüşmelerden
çıkacak sonuçtan oldukça umutlu
olduğunu da sözlerine ekledi.

KAYIT DIŞI
SEKTÖRDEN BÜYÜK

Kayıt dışı fotoğraf çekiminden
duyduğu rahatsızlığı da
vurgulayan Profesyonel Foto
Sanatkarlar Esnaf Odası yeni
yönetimi: "Kayıt dışı fotoğraf
çekimi de kontrol altına
alınmalıdır. Fotoğrafı vergi
mükellefi olan insanlar çeksin.
Vergi mükellefi olmayanların
fotoğraf çekimi engellensin.
Kayıt dışı, özellikle düğün
organizasyonları fazlasıyla boy
gösteriyor. İnsanlarımızı
uyarmak istiyorum. Belgesi
olmadan iş yapan insanlara
güvenmeyin, en güzel gününüzü
mahvedebilir ve siz de hiçbir hak
arayamazsınız. Bu noktada
devletin ruhsatsız iş yapanlara
müsaade göstermemesi
gerekiyor. Esnaf odası olarak biz
de üstümüze düşeni yapıp
denetimler yapacağız. “

DAHA FAAL BİR ODA
OLACAK

Başkan Yılmaz Süleymanoğlu
yönetimindeki esnaf odası, ilk
icraatını oda merkezini
değiştirmekle gerçekleştirecek.
Yeni dönemde üyeleriyle daha
yakın diyalog kuracaklarını dile
getiren Süleymanoğlu, 39 ilçeyi
kapsayan ve her hafta yeni bir
yerde yapacakları kahvaltılı
toplantıların startını da yakın
zamanda vereceklerini açıkladı.

Kayıt dışı foto-kabinler kamuda cirit atıyor

Esnaf odası yönetimi foto-kabin uygulamasının devlet dairelerine
konulmasına mahkeme yoluyla itiraz edeceklerini duyurdu.



ÖNEMLİ 
HATIRLATMA…

Bilindiği gibi 6111 sayılı Torba Kanunu’nun
51. maddesi ve 5510 sayılı Kanuna ekle-
nen Ek 6. maddesi 01.03.2011 tarihinden

itibaren kısmi süreli çalışan şoförlere ve şoför es-
nafına çok önemli yenilikler getirmiştir. Getirilen bu
yenilikler hakkında  geçmiş 2 yıl içerisinde şoförler
odaları ve birlik tarafından aydınlatıcı birçok
toplantılar yapılmasına rağmen konu hakkında
halen tereddütlerin olduğunu görmekteyiz. 

Bu nedenlerle ticari taksi, dolmuş, minibüs ve
benzeri toplu taşıma araçlarında tam ve kısmi
süreli çalışan şoförlerimize, vergi mükellefi olan
araç sahiplerine önemli açıklamalar yapmak
istiyorum; 

1- Şoförlerin 4/b (Bağkur) kapsamında sigortalı
olmaları:

Gelir Vergisi’nden muaf olanlar, Esnaf ve
Sanatkar Siciline, meslek odalarına kayıtlı taksi,
dolmuş ve minibüslerde şoförlük yapanlar ve araç
sahipleri, toplu taşıma aracını kiralayarak işleten
şoförler 5510 sayılı Kanunun 4/b (Bağkur kap-
samında) maddesine göre sigortalı olacaklardır.
Sosyal Güvenlik primlerini her ay ilgili bankalara
yatıracaklardır. 

2- 10 Günden Fazla Çalışan Şoförlerin 4/a
kapsamında sigortalı olma durumları:

Bu kapsama giren şoförleri yasa gereği iki
bölüme ayırmak gerekir.

a) Tam zamanlı hizmet akdi ile ticari taksi, dol-
muş ve benzeri toplu taşıma araçlarında çalışan
şoförler 30 gün çalışıyorlar ise araç sahibi tarafın-
dan 30 gün üzerinden Sosyal Güvenlik Primleri
ilgili bankalara ödenecektir.    

b) Ticari taksi, dolmuş ve benzeri toplu taşıma
araçlarında 10 günden fazla, 30 günden az çalışan
şoförlerin 4/a‘ya göre sigortalılığı, 10 gün
üzerindeki çalışma günlerinin primi taksi sahibi
tarafından, 20 günü doldurması için aradaki gün
farkı şoför tarafından sosyal güvenlik primi
ödendiği takdirde şoförün primi ödeme gün sayısı
30 gün olarak kabul  edilecektir. 

3- 10 Günden Az Çalışan Şoförlerin 4/a
kapsamında Sigortalı Olma Durumları: 

Ticari taksi, dolmuş, minibüs ve benzeri toplu

taşıma
araçlarında
10 günden
az çalışanlar
20 günlük
SGK primini
kendileri
ödedikleri
takdirde,
Sosyal
Güvenlik
Kurumu tarafında şoförün prim ödeme gün sayısı
30 gün olarak kabul edilecektir. 

4- Emekli olarak çalışan şoförlerin sigortalı olma
durumları Sosyal Güvenlik Kurumu’ndan emekli
olarak emekli maaşı alan bir şahıs şoför olarak
çalıştığı takdirde, 5510 sayılı yasaya eklenen Ek 6.
maddesi ve sosyal güvenlik kurumunun 22.02.2013
tarih 2013/11 sayılı genelgesi gereği sigortalı
olamayacaklardır. 

Ancak toplu taşıma araçlarında çalışan emekli
şoförler için 10 günden az veya fazla çalışmasına
bakılmaksızın aldığı ücretin % 32‘sini sosyal destek-
leme primi olarak sosyal güvenlik kurumuna prim
olarak ödeyeceklerdir. Bu primin % 7,5 kısmı
emekli çalışan şoför tarafından, % 24,5 kısmı ise
araç sahibi tarafından ödenecektir. Vergi Dairesi’ne
ödenecek vergiler bu ödemelerin dışındadır. 

Şoförlerin ve araç sahiplerinin yukarıda bahsi
geçen işlemlerde, bağlı bulundukları Odaları
tarafından mutlaka beyanın doğru olduğuna dair
Sigorta Giriş Belgesi tasdik edilmesi gerekmektedir.
Aksi takdirde Soysal Güvenlik Kurumu şoförün
sigortalılık müracaatını kabul etmemektedir. 

Taksi, dolmuş , minibüs sahiplerine
sesleniyorum…

Bu konuda denetimler çoğalmaktadır. Ağır para
cezalarına muhatap olmamak için süratle yanınızda
çalışan şoförlerinizin sosyal güvenlik işlemlerini
yaptırın. Şunu özellikle sizlere HATIRLATMAK
isterim Sosyal Güvenlik insanlar için vazgeçilmez
bir haktır. Unutmayınız ki, bir zamanlar sizler de
şofördünüz. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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İşte modern sanatkarlığa 
bir örnek

Yunus Çakmak, genç
yaşta atıldığı kahvecilik
sektöründe başarılı olma

yolunda hızla ilerleyen bir amatör
müteşebbis. Çok çeşitli kahve ürün-
leriyle sanatkarlığını konuşturan
Çakmak meslektaşlarına,
“Gelişmekten ve eğitimden
kaçmayın” mesajı yolladı.

Yunus Çakmak; interneti
etkin bir şekilde kullanıyor,
araştırmayı seviyor ve eğitime dört
elle sarılıyor. İstiklal Caddesi'ndeki
iş yerinin üst katını adeta bir
laboratuara dönüştürmüş. Burada
500 kadar farklı bitki çayını,
dünyanın çeşitli noktalarından
getirilen kahveleri ince bir ustalıkla
işleyen Çakmak, bir girişimci olma
nedenleri şöyle açıkladı, ”İnsanlar
artık sıradan ve gelenekselleşmiş
uygulamalarla tatmin olmuyor.
Daha iyisini ve yenisini istiyorlar.
21. yüzyılda her şeye kolayca
ulaşmak bu kadar kolayken, bir
girişimci olarak basit olma
hakkımız yok” şeklinde
konuştu.

Kahvecilik mesleğine yeni bir
soluk getireceğine olan inancının
tam olduğunu belirten Çakmak,
mesleki eğitim konusuna da ağırlık
vermiş. Paradan önce bilgi ve işine
olan sevgisini en büyük hazinesi

olarak gören Çakmak, arzu eden
gençlere de eğitim vermeye hazır
olduğunu ifade etti. 

BÜYÜK KURULUŞLAR
İNSANLARI KANDIRIYOR

Çakmak, vakumlu, içine hava
doldurulmuş ambalajlarda satılan
kahvelerin, çok kalitesiz ve üstelik
son derece de sağlıksız olduğunu
söyledi. Kahvenin esnaftan
alınmasını tavsiye eden Çakmak
şöyle devam etti. ”Bizi kötü

kahveye alıştırdılar, damak
tadımızla oynadılar. Paketlerle
satılan kahvelere 6 ay – 1 sene
ömür biçiyorlar. Bunlar genetiği
oynanmış, katkı maddeli
kahveler. Halbuki kahvenin bu
kadar ömrü yoktur. Kahve
kavrulduktan sonra 1 hafta
içinde tüketilmelidir. Bunun için
en doğrusu esnaftan alışveriş
yapmak, onlar size taze
kavrulmuş, has kahveyi
verecektir” dedi.

Dar bir dünyaya sıkışmış kahvecilerimiz, kendilerini daha modern hale 
getirip, günümüz şartlarına uyum sağlayabilir mi? Sorusunun cevabını
canlı bir örnek üzerinden araştırdık.

HABERBİR GİRİŞİMCİLİK BAŞARI ÖYKÜSÜ

Yunus Çakmak, mesleki eğitim noktasında destek vermeye hazır
olduğunu açıklarken, kendisine yunuscakmak.com üzerinden

ulaşılabileceğini söyledi.
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Elektrik Teknisyenleri Esnaf
Odası Başkanı Osman
Yeşilyurt, esnafının en

ciddi sorunu olarak yetki belgesi
olmadan faaliyet gösteren
elektrikçileri gösterirken,
elektrik gibi çok önemli konuda
bilgisiz kişilerin mesleğe el attığını
aktardı. 

Osman Yeşilyurt bu konu
hakkındaki tepkisini şöyle dile
getirdi: ”Herhangi bir ustalığı ve
yetkisi olmayan elektrikçilerin
yaptığı tesisatlar, yangınlara

sebep oluyor. Burada esnafın
uğradığı zarardan önce, mal ve
can kaybına dikkat çekmek
istiyorum. Sorumlu kişilerin
denetim ağını genişletip,
yetkisi olmayan kişilere
elektrik işini yaptırmaması
gerekiyor.”  

Osman Yeşilyurt, kaçak elektrik
kullanımının artmasının,
İstanbul'da her 15 dakikada bir
yangın yaşanmasına neden
olduğunu söyledi. Piyasada korsan
elektrikçi sayısının hızla arttığını

söyleyen Yeşilyurt, "İşin ehli
olmayan kişilerin yaptığı
tesisatlar yangınlara davetiye
çıkarıyor" dedi.

ESNAF ODASINDAN 
BÜYÜK HİZMET

Yeşilyurt, elektrik
tesisatlarındaki eksik ve hatalı
işlemlerden doğabilecek elektrik
kontağı yangınları ve elektrik
çarpması sonucu olabilecek can ve
mal kayıplarını sigorta altına
aldıklarını belirterek, vatandaşların
evlerine çağırdıkları her
tesisatçıdan mutlaka ETO
tarafından yaptırılan sigorta
poliçesini talep etmeleri
gerektiğini bildirdi.

Elektrik yüzünden sadece iş
yerlerinde 2013 yılı itibariyle 467
kişi öldüğünü belirten Yeşilyurt,
her 4 yangından 1’i elektrikten
çıktığı tespitinde bulundu.
Yeşilyurt, İstanbul’da sahte 5 bin
elektrik teknisyeni olduğu bilgisini
de verdi.

Buradan İstanbul halkına da
seslenen Başkan Yeşilyurt,
“Halkımız elektrikçilerden
ustalık belgesini sormalı.

KORSAN ELEKTRİKÇİLER
TEHLİKE SAÇIYOR

Elektrik teknisyenleri iş sağlığı ve güvenliği kapsamında tehlikeli
meslekler grubunda yer alıyor.

Vatandaşları bekleyen büyük tehlike

Yetki belgesi olmadan elektrik tesisatı işi yapan kişilerin artması, 
vatandaşların da tehlikede olduğu alarmını veriyor. Bu duruma dikkat
çeken Osman Yeşilyurt, odaların yaptırım gücü arttırılırsa bu kişilerin
önüne geçilebileceğini savundu.
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Belgesi olmayanlardan hizmet
almamalı. Elektrik şakaya
gelecek, küçümsenecek bir
konu değil. Yaşanan acı hatıralar
hala hafızamızda. Bir yenisinin
daha yaşanmaması için, elektrik
tesisatlarımızı meslekin erbabı
olan kişilere emanet edelim”
şeklinde konuştu.

Osman Yeşilyurt, elektriğin
meslekten uzak, eğitimsiz kişilerin
elinde bir canavara dönüştüğü
konusunda herkesi uyardı. 

ELEKTRİKÇİLER KORSANA
DAHİL EDİLSİN

Sahte elektrikçilerin önüne
geçebilmek için çözüm önerileri
sunan Yeşilyurt, korsan taksiciye
uygulanan cezaların diğer esnaflar
için de uygulanması gerektiğini
belirtti. Denetim yapmakla
sorumlu belediyelerin yeterli
sayıda kişi istihdam etmediğini ve
denetimlere yeterli ağırlığı
vermediğini savundu. 

Yeşilyurt, yasalara göre elektrik
tesisatı yapacak kişide yetki
belgesi aranması şartına rağmen,
belediyelerin çoğu zaman bu
belgeyi sorgulamadığından
şikayet etti. Yeşilyurt, korsan

elektrikçi ile mücadelede odalara
direkt yetki verilmesi ve caydırıcı
olması için kesilecek cezaların
yüksek olmasını istedi.

Bu noktada esnaf odalarının
yaptırım gücünün olmamasından
yakınan Yeşilyurt, esnaf odalarının
üyelerinden aidat almak dışında
da görevleri olması gerektiğini
belirtti. Esnaf odalarının herhangi
bir yaptırım yetkisi olmamasını,
sektörde yaşanan düzensizliğe
zemin hazırlayan faktörler
arasında sıraladı.

Yeşilyurt, kaçak elektrikçi
sayısının günden güne artmasını
ise şu nedenlerle açıkladı:
“Eline
tornavida,
pense alan
elektrikçiyim
diye gezinip iş
alıyorlar.
Bunların
sayısı bize
kayıtlı üye
sayısından
fazla.
Bunların vergi
ve kira
ödemeleri
olmadığından

işi daha ucuza alıp,  kalitesiz ve
tehlike boyutlarında iş
yapıyorlar. Vatandaşlar, işin
daha ucuza mal edip, kar
edeceğini düşünüyor ama uzun
vadede kaybedenin kendileri
olacağını unutuyorlar. Elektrik
tesisatında yapılan hatalı bir
işlemin nelere mal olacağını
herkes biliyor. Ülkemiz, bunun
acı tecrübelerini çok defa
yaşadı.”

TEKNİSYEN ARANIYOR!
Elektrik Teknisyenleri

Esnaf Odası Başkanı, piyasada
teknisyen ve kalifiye eleman
sıkıntısı yaşandığını aktardı.
Bu noktada ciddi bir istihdam
sıkıntısı yaşandığını dile getiren
Yeşilyurt, ”Esnaf yanında
çalıştıracak düzgün eleman
ve usta bulamamaktan
şikayetçi. Meslek eğitim
merkezleri her ne kadar kalifiye
eleman açığını kapatmaya
çalışsa da her işi öğrendiğine
inanan, kendine dükkan
açtığından eleman açığı bir
türlü kapanmıyor. Artık çıraklık,
kalfalık dönemi diye bir şey
kalmadı. Belgeyi eline alan
kendini usta ilan ediyor. Halbuki
usta olmak o kadar da kolay
değildir.” dedi.

Osman Yeşilyurt

Vatandaşları bekleyen büyük tehlike
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Yılda 4.5 milyon ikinci el
araç alım satımının
yapıldığı Türkiye’de,

pazarın bu kadar büyük olması
dolandırıcıların da iştahını
kabartıyor. İnternet üzerinden
yapılan araç satışlarında
dolandırıldığını söyleyen
vatandaşların şikayetleri her
geçen gün artarken, Kenan
Taşlıdağ vatandaşlara bazı
uyarılarda bulundu.

İstanbul Oto Galericileri Oto
Alım Satım Yıkama Yağlama Esnaf

Odası Başkanı Kenan Taşlıdağ, 2.
el araç almak isteyenlere, oto
galericiler dışında bir mecraya
başvurmamasını istedi. Bu
kişilerde olumsuz bir duruma
rastlanılmayacağını, bir şikayet
konusu olduğunda da en azından
muhatabın belli olduğunu
belirten Taşlıdağ, ”İnternet geniş
bir derya. Karşındaki insan kim
bilmiyorsun. İnsanlar 1-2 bin TL
daha az tasarruf edeyim derken
elindeki paradan oluyor”
dedi.

Taşlıdağ, dolandırmaların nasıl
yaşandığını ise şöyle anlattı
”İnternetten satışa çıkmış sözde
sahibi, kapora yatırılmasını
istiyor. Tabi araç sahte böyle bir
araç yok. Ondan sonra bul
bulabilirsen. Bu gibi durumlarla
karşı karşıya kalınmaması için
vatandaşlarımızın bu alım
satımlarını oto galerileri
üzerinden yapması hususunda
ben kendilerini bir kez daha
uyarmak istiyorum” ifadelerini
kullandı.

Taşlıdağ, illa internet üzerinden
araç almak isteyenlere de,
“İnternette satışta olan çok
sayıda çalıntı araç var. Plakası
kapalı araçlarla hiç
ilgilenmeyin. Aracı görmeden,
satıcıyla görüşmeden kaparo
konularına girmeyin.” 

ESNAFA YER GÖSTERİLSİN
Kenan Taşlıdağ, oto galericiler

için otomobil AVM’leri istedi. 2005
yılında çıkan bir yönetmelikle
şehir içinde faaliyet gösteren oto
galerilerinin şehir dışına çıkarılma
kararını hatırlatan Taşlıdağ,
“Devlet bize nerede
çalışamayacağımızı gösterdi.

İnternetteki satışlarda
çalıntı araçlar bile var

Kenan Başkan’dan ikinci el otolarda püf noktalar

Oto Galericiler Esnaf Odası Başkanı Kenan Taşlıdağ, internetten araç 
almanın, dolandırılmaya açık davet olduğu konusunda vatandaşı
uyarırken, devleti de kayıt dışı konusunda önlem almaya davet etti. 
Taşlıdağ, 2. el araç piyasasındaki son gelişmeleri yorumladı.

Kenan Taşlıdağ
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Artık nerede çalışabileceğimizi
de göstermesini bekliyoruz.
Şehir içinde çalışamazsın
demekle bitmiyor, esnafa yer
göstermek gerekir” şeklinde
şikayetlerini dile getirdi.

İstanbul’da 7 bin civarında oto
galerici olduğunu belirten
Taşlıdağ, bu rakamlara rağmen
İstanbul’da sadece iki-üç tane
otomobil AVM’si olmasının ciddi
sıkıntısının yaşandığını ifade etti.
Taşlıdağ, verdiği 7 bin rakamının
yarısını kayıt dışının
oluşturduğunu söyledi ve bu
haksız rekabet ortamında esnafın
açık bir mağduriyete uğradığını
söyledi.

En son Anadolu yakasında 500
esnafın dükkan açabileceği bir
yerin yapıldığını, ancak bunun
yeterli olmadığını vurgulayan
Taşlıdağ, "Burası çok katlı. Biz
katlı bir yer istemiyoruz. Tek
katlı yapılarda hizmet vermek
istiyoruz. İstanbul'da büyük bir
deprem bekleniyor. Bu yüzden
biz tek katlı dükkanlarda
çalışmak istiyoruz. Milletimiz,
üst katlara çıkmazlar, pasajlara
girmezler. Böyle olursa
esnafımız ayakta duramaz.
Esnafımız tüccar değil,
sermayesi kısıtlı. Kendi öz

sermayesiyle, işini çevirmeye
çalışıyor" ifadelerini kullandı.

SİGORTA ŞİRKETLERİNİN
PERT “OYUNU”

Taşlıdağ, dolandırıcılığın bir
başka boyutunu daha gözler
önüne serdi. Ağır kazalı (pert)
araçların sigorta şirketleri
tarafından trafiğe çıkartıldığını
söyleyen Taşlıdağ, çok sayıda
vatandaşın perte çıktığını
bilmeden bu araçları aldığını iddia
etti. Vatandaşın, aldığı herhangi
ikinci bir el aracın sicili Sigorta
Bilgi ve Gözetim Merkezi’nden
kontrol etmesini tavsiye etti.

KUR ARTIŞI 2. EL
ARABAYA YARADI

Dolar ve Euro’nun Türk Lirası
karşısındaki artışının 2. el araç
piyasasını hareketlendirdiğini
belirten Taşlıdağ, ÖTV oranlarının

da yükselmesi ile çok bereketli bir
yıl geçirdiklerini ifade etti. Esnafın
2013 yılından memnun ayrıldığını
söyleyen Taşlıdağ, kurda
hareketlilik devam ettiği sürece,
sıfır araçlarının düşeceğini ve
dolayısıyla kendi sektörlerinde
hareketliğin yaşandığını
belirtti.

Kenan Taşlıdağ, vatandaşın
Oto Alım Satım Yıkama Yağlama
sektöründe vatandaşa daha iyi
hizmet verebilmek için eğitimi ön
koşul olarak görüyor. Taşlıdağ,
”Tüketicilere daha kaliteli
hizmet vermek için odamıza
bağlı bulunan meslek kollarının
da 3308 sayılı Çıraklık ve
Meslek Eğitim Kanunu
kapsamına alınması gerektiğini
düşünüyor ve bu kapsama
dahil edilmemiz için
çalışmaları yapıyoruz" şeklinde
konuştu.

Kenan Başkan’dan ikinci el otolarda püf noktalar



Ey, bu topraklar için toprağa düşmüş asker! 
Gökten ecdâd inerek öpse o pâk alnı değer.
Ne büyüksün ki kanın kurtarıyor Tevhîd'i...
Bedr'in aslanları ancak, bu kadar şanlı idi.
Sana dar gelmeyecek makberi kimler kazsın?
"Gömelim gel seni târîhe" desem, sığmazsın.

(M. Akif ERSOY “Çanakkale Şehitlerine” şiirinden)

Ç
anakkale, sanayi devriminin hezimete
uğradığı, ocakların söndüğü, hesapların
kanla ödendiği, dahası Türk’ün hala var

olduğunun dünyaya haykırıldığı yerdir. 1. Dünya
savaşına gelinen duruma bakıldığında dünya üç
bloğa ayrılmıştı; İttifak, İtilaf ve tarafsız olan dev-
letler. Dünya bu devletler tarafından sömürge
haline getirilmiş, paylaşılacak en stratejik toprak
olarak Osmanlı toprakları kalmıştı. Ayrıca içinde
huzursuzluk ve ayaklanmalar yaşayan Rusya’nın da
desteğe ihtiyacı vardı. Bir taşla birkaç kuş vurmayı
hedefleyen İtilaf devletleri hem Rusya’ya destek
sağlayacak hem de geçiş yolu üzerinde bulunan
Osmanlı topraklarını işgal edip güzelim İstanbul’a
yerleşecekti. Her zamanki gibi evdeki hesap
çarşıya uymadı. Çanakkale’de destanlar yazdırtan
savunma ve mücadele ile bütün hesaplar alt üst
edildi. Rusya’ya yardım gidemedi. Sonuç; Bolşevik
Devrimi! İtilaf devletlerinin yanında olan Rusya’nın
da saf’ı kendiliğinden değişmiş oldu.

Osmanlı ordusu, Çanakkale savaşından galip
olarak ayrıldı ancak içinden yeni kahramanlar
çıkardı. İşte bu kahramanlar buradan edindikleri
acı tecrübelerini daha sonra işgal edilecek
Anadolu topraklarının işgalden kurtarılmasında,
yeniden bağımsız bir devletin “Türkiye
Cumhuriyeti”nin kurulmasında kullandılar. Bizlere;
parlak bir gelecek, onurlu bir yaşam, tam bağımsız,
çağdaş ve ulusal bir devlet armağan eden
atalarımıza şükran ve minnet duygularımı
sunarken onları rahmetle anıyorum.

Mart ayı kadınlar için de ayrı bir önem arz
etmektedir. Kadınlara eşit hakların verilmesinin
Dünya barışını güçlendireceğine inanan Birleşmiş
Milletler örgütü 8 Mart’ı Dünya Kadınlar Günü
olarak ilan etti. Yine aynı örgüt tarafından prog-
ramlı olarak her yıl 8 Mart’ta düzenli olarak kutla-
malar yapılmaktadır. Cumhuriyet’in ilanı ile
Anadolu kadınlarına, çağına göre akla hayale
gelmeyecek kadar ileri olan medeni kanun, seçme,

eşit eğitim
fırsatı, seçilme,
sonrasında da
diğer
haklar
verildi.
Bunlar
saymakla
bitmez. Geçtiğimiz günlerde bir televizyon
kanalında yayımlanmakta olan dizi filmden
halkımız Şehzade Mustafa’nın babası tarafından
boğularak öldürüldüğünü öğrendi ve toplumda
büyük gürültü kopardı (oyuncuları da burada
ayrıca tebrik ediyorum çok etkileyici oynadılar.)
Neden bu kadar büyük gürültü koptu? Çünkü
okuma özürlü olduğumuzu bir şamar gibi
yüzümüze vurdu. Hâlbuki tarihini yeterince oku-
muş bir toplum olsaydık o sonucu zaten biliyor
olurduk ve bugün oyuncuların sergilediği
muhteşem oyunu konuşuyor olurduk. Millet olarak
kadınımıza ne kadar önem verdiğimizi biraz tarih
bilgisi olan herkes kolayca algılayabilir, bu ve buna
benzer günlerin getirdiği farklılığın bizde yıllardan
beri fiili olarak uygulandığını da gözlemleyebilirler.
Anadolu kadınlarının yıllar önce kurmuş olduğu
Bacıyan-i Rum teşkilatı (Anadolu Kadınları Birliği)
çağına göre bir örneği daha olmayan bir teşkilattır.
Kadınlarımızın sosyal ve ekonomik hayata
girmelerini, onların kendilerine özgü meslekler
edinmelerini ve çalışmalarını, kimsesiz kalanlara
da sahip çıkılmasını sağlamıştır. Ahlaklı ve erdemli
olan Türk aile yapısının güçlenmesine de yaptığı
katkılar ise asla unutulmamalıdır. O çağda bile
kadınımıza, analarımıza, bacılarımıza verilen
değeri, duyulan güveni ve toplumda ayrı bir
yerinin olduğu sonucu kolaylıkla çıkarılabilir.
Zaman içerisinde bu etkinliklerini kaybetmiş
olsalar da Kurtuluş Savaşımız esnasında erkekleri
ile omuz omuza savaşarak, onlara lojistik ve moral
desteği sağlayarak hâlâ var olduklarını ispat
etmişlerdir. Mükâfatlarını da Cumhuriyet’in ilanı ile
tekrar almışlardır.

“ATATÜRK’ün askerlik tarafına hayret etmiyo-
rum. Her meslekte deha sahibi insanlar vardır,
buna şaşılmaz. Fakat İsviçre Medeni Kanunu’nu
kabul etmek ve Türkiye’de yürürlüğe koymak! Bu
adeta dehanın da üstünde bir şey. İşte buna
hayranım!” (Edouard Herriot) 

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

ZAFER VE MART!
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YENİ BAŞKANLAR,
YILMAZ’I ZİYARET ETTİLER

Kağıthane Şoförler Esnaf
Odası Başkanlığı’ndaki
Kemal Sarı ve Kağıthane

Birleşik Esnaf Odası Başkanlığı’ndaki
Ömer Osmanoğlu, Marangozlar
Esnaf Odası Başkanlığı’ndaki Yavuz
Karamürsel, Foto Sanatkarları Esnaf
Odası Başkanlığı’ndaki Yılmaz
Süleymanoğlu ve İstanbul
Kuyumcular Odası Başkanlığı’ndaki
Norayr İşler, Servis İşletmecileri

Esnaf Odası Başkanlığı’ndaki Hamza
Öztürk ve yönetim kurulu üyeleri
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’ni ziyaret etti ve
Başkan Faik Yılmaz’la görüştü.

Olağan genel kurullardan zaferle
ayrılan isimler, yeni dönemde
atılacak adımlar konusunda fikir
alışverişinde bulundular.
Üyelerinden 4 yıl hizmet için
destek alan isimlerin, sorunlara bir

an önce el atmak istediği
görülürken, yeni projeleri yakın
zamanda hayata geçirebileceği
öğrenildi.

Oda başkanları esnafın
sorunlarıyla mücadele konusunda
eşgüdümlü hareket edeceklerinin
sözünü verdi. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz ise başkanları kutlarken, yeni
dönemde kendilerine başarılar
diledi.

Esnaf odalarının olağan genel kurulu sonucu yönetime gelen isimler 
İSTESOB’a ziyarette bulundu. Yeni dönemde ortak olarak neler yapılabilir
konusu gündeme getirildi.

HABER

Servis İşletmecileri Esnaf Odası

İstanbul Kuyumcular Odası
Kağıthane Birleşik Esnaf Odası ve Kağıthane

Şoförler Esnaf Odası

Marangozlar Esnaf Odası
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HABER

Saraçoğlu, 
“Geri dönüşümde çok geriyiz”

İstanbul Buzdolabı
Soğutma İklimlendirme
Teknisyenleri Odası Başkanı

Özcan Saraçoğlu, buzdolabı ve
iklimlendirme sistemlerinde
yaşanan israfı ve Türkiye
ekonomisine verdiği zararı anlattı.
Hurdaya ayrılan 1 milyon
buzdolabının, ham maddeye
dönüştürülerek tekrar sanayiye
kazandırtabileceğini belirten
Saraçoğlu, bu zaruretin sadece
buzdolabı ve iklimlendirme
sistemleri için değil, geri dönüşüm
imkanı taşıyan tüm ürünler için de

geçerli olduğunu vurguladı.
Bugün Almanya’nın 200 milyon
dolara kurulan bir tesisle geri
dönüşümden milyarlarca dolar
kazandığını belirten Saraçoğlu,
böyle bir yatırımı ancak devletin
kurabileceğini belirtti. Böyle bir
tesis kurulmadığı için de “Geri
dönüşümde çok geriyiz” dedi.

Saraçoğlu açıklamalarına şöyle
devam etti: "Geri dönüşüm,
kullanılmış olan kullanım dışı
ürünlerin, hammadde olarak
kullanılıp tekrar çevreye ve
ekonomiye kazandırılmasıdır.

Bu sayede doğal kaynaklar
korunur, su ve enerji tasarrufu
sağlanır. Atık depolanacak
alandan ve depolanan atıkların
bertaraftı için harcanacak
paradan kurtuluruz ve yeni iş
alanları tesis edebiliriz. Kağıt,
plastik, cam, metal ve karton
içecek kutuları geri dönüşen
başlıca malzemelerdir. Sadece
çevre için değil üretim ve
milletlerin milli servetleri
üzerinde gelişmeler için daha
çok yol alınması gereken bir
gerekliliktir geri dönüşüm.
Çevre kirliliğinin azaltılmasında
önemli rol oynadığını da
hatırlatmak gerek. Buzdolapları
özelinde bakarsak, bu
tesislerde, hurdaya ayrılmış
malzemelerin plastiğinden
cama ve demirine kadar her
şeyinden faydalanılıyor."

Bu tesisleri kurmak için
önceliğin devlette ve büyük
sermaye gruplarında olduğunu
söyleyen Saraçoğlu, hayli ilginç bir
şekilde topu kendilerine, küçük
esnafa attıklarını söyledi. Bu
tesislerin önemini anlattıkları her
platformda takdirle
karşılandıklarını, ama iş tesisleri
kurmaya gelince "Buyurun yapın"

Yılda 1 milyon buzdolabının hurdaya çıktığını söyleyen Özcan Saraçoğlu, 
yarısının da çöpe gittiğini söyledi. Türkiye'ye geri dönüşüm tesisleri isteyen
Saraçoğlu, bunun ülke ekonomisi için elzem olduğunu belirtti.

Özcan Saraçoğlu, esnaf olarak ozon tabakası ve hava kirliliğine 
yönelik bütün adımları desteklediklerini açıkladı.
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denildiğini aktaran Saraçoğlu hayli
şaşkın olduğunu ifade etti.

Almanya'da örnek almaya
değer tesislerin olduğunu
kaydeden Saraçoğlu, bu
gözlemleri yerinde yaptığını ve
öğrendiği kadarıyla geri dönüşüm
tesisi kurmanın maliyetinin
200-250 milyon dolar civarında
olduğu söyledi. Böylesi bir tesisin
esnaf tarafından yapılmasının
imkansız olduğunu ifade eden
Saraçoğlu,  sermaye kuruluşlarını
ve Çevre ve Şehircilik Bakanlığı'nı
sorumluluk alıp, bu tesislere
ülkeye kazandırılmalarını istedi. 

İNSAN SAĞLIĞINA
YÖNELİK HER ADIMIN
ARKASINDAYIZ

İklimlendirme ve soğutma
cihazlarında kullanılan gazların
ithalatında ve kullanımında çeşitli
kısıtlamalara gidildiğini söyleyen
Saraçoğlu, "Bu durum her ne
kadar sektörü etkilese de, insan
sağlığına yönelik, çevreye
duyarlı her türlü düzenleme ve
yaptırımın sonsuz destekçiyiz"
ifadelerini kullandı. 

Özcan Saraçoğlu, Çevre ve
Şehircilik Bakanlığı, Birleşmiş
Milletler Sınai Kalkınma Teşkilatı
ve İMESOB’un desteğiyle OTİM
Yönetmeliği’ne yönelik bir

çalıştay düzenlendiklerini
söyledi. Saraçoğlu, çalıştayda,
iklim değişikliğinden ve ozon
tabakasındaki incelmelerin
önüne geçmek adına atılması
gereken adımlar hakkında bir
bilgilendirme yaptıklarını belirtti.
Saraçoğlu eğitimler ve çalıştay
hakkında şu bilgileri verdi:
”Özellikle bizim soğutmada
kullandığımız gazlar ozon
tabakasına zarar verici
maddeler içeriyordu.
Üyelerimizi bu çalıştaya davet
ederek, eğitim seminerleri
sayesinde ozon tabakasına zarar
vermeyen maddelere geçiş
sürecinin daha başarılı olmasını
istedik. Eğitimler faydasını uzun
vadede göreceğimizden
şüphem yok.”

Ozon tabakasına ilişkin
çalışmaların, 1987 yılında
imzalanan Montreal Protokolü’nün
baz alınarak yürütüldüğünü
belirten Saraçoğlu, ozon tabakası
ve iklim değişikliği ile ilgili en
kayda değer anlaşmanın Montreal
Protokolü olduğunu vurguladı.
Türkiye Cumhuriyeti’nin de 1991
yılında beri bu protokole taraf
olduğunu hatırlatan Saraçoğlu,
ozon tabakasını incelten
maddelerin ihracatının
yasaklandığının bilgisini verdi.

DENETİMLERE ODANIN
TEMSİLCİSİ KATILSIN

Özcan Saraçoğlu, kayıt dışı
faaliyet gösteren işletmelerin
zapturap altına alınması için
topyekun bir mücadele gerektiğini
ama “Sorunu çözemiyorsak,
kabullenelim” gibi bir davranışla
karşı karşıya kaldıklarını
söyledi.

Eline takım çantası alanın
tamirciliğe soyunduğunu bir
dönemden geçtiklerini söyleyen
belirten, bu durumun mesleki
eğitime ağırlık vererek ve ustalık
belgesi şartının işletmelerden
talep edilmesiyle
halledilebileceğini ifade etti.

Saraçoğlu, belediyelerin iş
yerlerini denetlerken meslek
odalarından temsilci almasını
istedi. Belediye memurlarının
denetimlerde, genel-geçer
konuları inceleyebildiklerini ihtisas
gereken konular için esnaf
odalarından kişilerin olması
gerektiğini dile getirdi.

Saraçoğlu, üyelerine
seslenerek, işini daima iyi yapanın,
ahilik kültüre riayet edenin daima
kazanacağını söyledi. Saraçoğlu,
insanların ısınma, serinleme
ihtiyacı devam etmek için iş kapısı
bulmaya devam edeceklerini
sözlerine ekledi.

TÜRKİYE’NİN SERVETİ ÇÖPE GİDİYOR

Geri dönüşüm tesisleri yılda milyarlarca doları ülke ekonomisine geri kazandırıyor.
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Hijyen belgesi olmayanlara
ceza kapıda

Sağlık Bakanlığı, İçişleri
Bakanlığı ve Gıda, Tarım ve
Hayvancılık Bakanlığı

tarafından çıkarılan “Hijyen Eğitimi
Yönetmeliği” gereğince, kapsam
dahilindeki işletmeler çalışanlarına
hijyen eğitimi vermek zorunda.
Eğitimler sonucunda alınacak hijyen
eğitim belgesinin 5 Temmuz
2014’ten sonra yapılacak
denetimlerle kontrol edileceğini
duyuran TESK, hijyen eğitim
belgesine sahip olmayanların kişi
başına bin TL’ye kadar ceza
ödeyeceği ikazında bulundu.

BU HUSUSLARA DİKKAT
Herhangi bir kurumdan alınmış

hijyen eğitim belgesi kabul
edilmeyecek. Belgelerin geçerli
olabilmesi için Milli Eğitim Bakanlığı
Hayat Boyu Öğrenme Genel
Müdürlüğü tarafından alınması
gerekiyor.

Perakende iş yerleri, ana dağıtım
merkezleri, hazır yemek hizmeti, iş
yeri ve kurum yemekhaneleri,
restoranlar, gıda hizmetlerinin
sunulduğu yerler, toptan satış
yerleri, süpermarket dağıtım
merkezleri dahil olmak üzere son
tüketiciye satış ve dağıtım
noktasında gıdanın işlenmesi,
muameleye tabi tutulması veya
depolanması ve benzeri hizmetlerin

verildiği iş yerlerinin ve
çalışanlarının bir an önce hijyen
eğitim belgesi alması gerekiyor.

TESK yaptığı açıklamada şu
ifadelere yer verdi:“Hijyen Eğitimi
kapsamında bulunan işyerlerinde
çalışanların hijyen eğitimi alarak
belgeye sahip olmaları için
tanınan süre 5 Temmuz 2014
tarihinde sona erecektir. 5
Temmuz 2014 tarihinden sonra
yapılacak denetimler sırasında
Hijyen Eğitim Belgesi’nin
sorulacağı ve bu belgeyi almamış
olanlar hakkında 1593 sayılı
umumi Hıfzıssıhha Kanunu'nun
282'nci maddesine göre işlem
yapılacağı belirtilmektedir. Bu
çerçevede; 1593 sayılı Umumi
Hıfzıssıhha Kanunu'nun 8'inci
maddesinde, "Bu Kanunda yazılı
olan yasaklara aykırı hareket

edenler veya zorunluluklara
uymayanlara, fıilleri ayrıca suç
oluşturmadığı takdirde, ikiyüzelli
Türk Lirası’ndan bin Türk Lirası’na
kadar idari para cezası
verilecektir.”

İSTESOB’A BAĞLI ODALAR
HİJYEN EĞİTİMİ VERDİ

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’ne bağlı odalardan,
hijyen eğitimi yönetmeliğinden
sorumlu meslek odaları yıl içinde
üyelerine birçok defa hijyen eğitimi
verdi. Bu konuda esnafını
bilgilendiren odalar, belgelerini de
esnafına vererek üyelerini büyük bir
sorumluluktan kurtarmış oldu.

İSTESOB ayrıca çalışanlarına da
hijyen eğitimi düzenledi. Eğitimler
Küçükçekmece Mesleki Eğitim
Merkezi’nin desteğiyle gerçekleşti.

Hijyen eğitim belgesi almak için son tarih 5 Temmuz 2014. Bu tarihe kadar
herhangi bir hijyen eğitimi almamış kişilere ve işletmelere ceza yağacak.

HABERGIDA İŞYERLERİNDE, 5 TEMMUZ'A DİKKAT !!!

İSTESOB hijyen eğitimlerini 2013 yılı süresince yoğun 
bir şekilde verdi.


